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Dagsorden for Repræsentantskabsmøde 2021 
 

Lørdag den 20. november 2021 kl. 10:00  
i FKS-Hallen 

Tranehøjen 5, 5250 Odense SV. 
 
Dagsorden jf. EDR’s vedtægter: 
 
1. A. Valg af dirigent. 

B. Valg af stemmetællere. 
C. Valg af referent. 

2. Formanden aflægger beretning. 
3. Fremlæggelse af aktivitetsplan, budget samt fastlæggelse af kontingent for det 

kommende regnskabsår. 
4. Indkomne forslag. 
5. Valg af 2 kritiske revisorer og 1 revisorsuppleant. 
6. Fastsættelse af dato og mødestedet for næste års repræsentantskabsmøde. 
7. Eventuelt. 

 

Mødetid: Lørdag d. 20. november 2021 i FKS Hallerne 
Indkaldte: RM, Formanden, HB, Lone (kontoret) 
Fremmødte 
RM-medlemmer: 

OZ1ACB Allis, OZ1AMK Poul, OZ1CWP Bjarne, OZ1ETP Lars, OZ1FF Kjeld,  
OZ1LLY Gert, OZ1RH Palle, OZ3MC Martin, OZ3QY Jan, OZ4HGA Hans,  
OZ6TW Torben, OZ6VG Vagn, OZ7S Sven, OZ9VA Arne. 
 
I alt 14 stemmeberettigede.  
 

Afbud RM OZ3ZU Viggo, OZ4JV Jens, OV3T Thomas 
Afbud HB OZ1OP Ole 
Indbudte gæster OZ2LP Leif, OZ3BP Børge, OZ1LD Leon (bisidder for OZ4HGA) 

 

Velkomst EDR’s formand OZ4VW Arne bød velkommen. 
Fanen opsat 
Formanden oplæste SK-listen for det seneste år, der blev holdt 1 min. stilhed, hvorefter 
mødet kastede sig over dagsordens punkter. 

 

 Silent Key RM2021 

 Ansvarlig: Lone Titel: RM Silent Key Sider: 0 

  
OZ4FF Karsten Tranberg 
OZ9DL Bjørn Lindhardt 
OZ1JRB Poul Erik Jensen 
OZ9IS Ib Skov Pedersen 
OZ9EO Erik Lægsgård 
OZ7CHB Carl Hilger 
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OZ3GV Jørgen Vestergaard  
OZ4HV Holger Hallum 
OZ6ABM Robin Kiszka-Kanowitz 
OZ3MM Børge Holdt Madsen 
OZ1KVC Jan Rosenkilde 
OZ1CBQ Ronald Andersen 
5815 Egil Gudbrandsen 
OZ1CCM Kjeld Holm 
OZ6UP Knud Emil Pind 
OZ6EI Eigil Hougaard 
OZ1GAQ Peder Gundestrup 
OZ8OL Ove Lundvald 
OZ1KCL Poul Erik Pedersen 
OZ6ML Hans Max Leest 
OZ3OLH Peter Lund Hviid 
OZ8RW Jørn Olav Ottosen 
OZ1INN            Jan Hübner 
 

 

1. Valg af dirigent – stemmetællere og referent. 
Indstilling: HB-forslag: 

A: Dirigent: OZ3MK Mikael. 
B: stemmetællere: intern revisor OZ9VA Arne og Intern revisor suppleant OZ1ACB Allis. 
C: Referent OZ1EW Niels. 

 Alle kandidater valgt enstemmigt. 
Ja  Nej  Blank  

 

2. Formandens beretning 
 Ansvarlig: OZ4VW Titel: Formandens beretning 2020-2021 Sider: 3 

Beretning: Det er jo lidt specielt nu at sidde og skrive den første beretning for EDR. Samtidig kommer 
der jo mange tanker tilbage, om hvad der er sket, hvad der ikke er sket, og en hel del 
hvorfor. 
Allerede ved RM-mødet 2020 var vi præget af Corona, og der var forskellige tiltag, både 
med hvor vi kunne være, og hvordan det kunne afvikles. Det blev afviklet. Nogle var i 
Odense, og enkelte var med på en ”lytter” online med lidt hjælp til stemmeafgivelse. Så det 
lykkedes. En ny bestyrelse blev valgt og skulle i arbejdstøjet. 
Men der var jo stadig det der Corona. Vi kunne ikke afholde møder, heller ikke HB-møder. 
Vi kunne ikke komme ud og møde klubberne og medlemmerne, som vi gerne ville. HB-
møderne fik vi hurtigt styr på. De blev digitale, og det har de været siden. Vi har rent faktisk 
kun mødtes én gang i Odense - resten har været online. Har det fungeret? Faktisk ret godt, 
synes jeg. Bevares, der har været enkelte problemer med lidt lyd og lidt billede, men alt i alt 
en succes. 
Fordelen er jo, at man hurtigt kan sætte noget op, hvis der lige er noget, der skal diskuteres. 
Omkring RM har der ikke været så meget arbejde. Der er nogle, der laver en rigtig stor 
indsats for EDR, og der er nogle, der kun venter på, at vi laver en fejl, som de så kan påtale. 
Men sådan er al bestyrelsesarbejde jo skruet sammen. 
 
OZ 
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Vores medlemsblad høster rigtig mange roser. Personligt synes jeg, det er rigtig flot, og jeg 
vil gerne sige tak til Jan OZ3QY for at starte arbejdet op og transformere (hedder det på 
nydansk) til det nuværende format, og ikke mindst en meget stor tak til Jørgen OZ1JS for 
ihærdigt at fortsætte med at finde spændende artikler til bladet. Også vores ”ukendte” 
grafiker Karsten skal have tak for hans arbejde. I den forbindelse vil jeg gerne endnu engang 
opfordre til, at alle, der har artikler eller ideer til artikler, sender disse ind til 
redaktion@edr.dk. Og ja, det er ikke billigt at lave sådan et blad samt sende det, men lige 
nu synes jeg, det er alle pengene værd. 
 
Kontor 
En stor tak skal også lyde til kontoret. Både Lone, som har alt bøvlet med papirer, bank (!) 
samt meget andet, Leif, som sorterer og sender QSL kort til de danske radioamatører, og ja 
der kommer stadig mange kort igennem. Specielt lige efter at man begyndte at lukke op 
efter Coronakrisen kom der mange. Vi har indledt et samarbejde med DARC omkring 
håndtering af udgående QSL-kort. Dette skulle gerne give en lille besparelse på 
portokontoen. Første forsendelse var ca. 200 Kg, der blev afleveret på DARC’s hovedkvarter 
i marts. Børge er også stadig tilknyttet kontoret. Han hjælper med at pakke, samt mange 
andre småting. 
 
Medlemmer 
Lige nu strømmer de ind. Vi startede for nogen tid siden med at tilbyde dem, der har været 
til prøve, et billigt medlemskab. Det gik sådan set meget godt. De fleste, der afholdt 
certifikatprøver, syntes det var en rigtig god ide. Vi har dog enkelte lokalafdelinger, der ikke 
ønsker at videregive oplysningerne - hvorfor forstår jeg ganske enkelt ikke. 
Vi har så valgt at lave en prøveordning for alle, der ikke har været medlem de seneste tre år 
eller aldrig, bare for at se om det gav et resultat - og det gjorde det. Lone bliver næsten helt 
stresset, så mange er der kommet på det sidste. 
Vi havde i forbindelse med noget IARU-arbejde lavet et lille spørgeskema, som skulle 
besvares online. Der kom ca. 200 svar. Der var 6 punkter, så der var rundt regnet 1.200 svar 
at bearbejde. Vi plukkede dem ud, som handlede om amatørradio og relaterede ting, og vi 
samlede dem alle til vores fremtidige arbejde. Der har allerede været de første sider 
omkring det i OZ. Sjovt nok var der ingen, der nævnte noget omkring HB og deres arbejde, 
men det har vi jo andre til. 
HB har startet en runde, hvor vi besøger forskellige lokalafdelinger. Vi har ikke nået alle 
endnu, men vi arbejder på det. Diskussionerne dér har også affødt nogle kommentarer, som 
ligger i tråd med spørgeskemaet. Vi håber, vi når de fleste lokalafdelinger inden for et kort 
tidsrum. Tak til de lokalafdelinger, der allerede har givet os taletid. 
 
Aktiviteter 
Allerede i budgettet fra sidste møde var der sat penge af til mange forskellige aktiviteter. 
Det mangler der at komme mere skub i. Meget af det skyldes selvfølgelig Corona. En del 
foreninger har haft radioklubmøder på radioen i stedet for at mødes. Det har givet mere 
lokaltrafik på båndene. 
Det ser også ud til, at rævejagt har haft en opblomstring. Kombinationen af radio og frisk 
luft er jo altid god. Mange har også været ude og lufte forskellige Flora/Fauna-områder. 
Men nu starter vi. Det første arrangement var det nordiske mesterskab i rævejagt. Det blev 
holdt på dansk grund, med deltagere fra de andre nordiske lande. Desværre havde jeg ikke 
selv mulighed for at komme forbi, men det lyder som om alt gik, som det skulle. 
Vi har haft en enkelt deltager til HSCW. Ud af det er der kommet en fin lille video. Jeg håber, 
at alle har set den. Den giver både PR for Henning OZ2I, vores hobby samt EDR. 
Næste arrangement er i Odense og er noget med DX med nogle af vores mest kompetente 
folk på det område. Også her skal man huske, at det altid er muligt at lave aktiviteter og få 
penge til det, hvis det er relevant. Det er ikke kun en HB-opgave. 

mailto:redaktion@edr.dk


 
 

Referent & Sekretariatet Side 5 af 42 Referat RM-møde 2021 final 

Når jeg er ude i klubberne, møder jeg tit den kommentar: ”jeg har ikke rigtig noget at bruge 
OZ til”. Ikke at jeg forstår det, men det største problem er, at mange radioamatører 
forbinder EDR kun med OZ. 
Vi har alle en kæmpe opgave med igen og igen at fortælle betydningen af vores arbejde 
sammen med IARU, både omkring frekvenser og støj, måske endda en dag også 
antennesager. Og det er nu, det skal gøres. Det hjælper ikke at komme bagefter og sige: ”I 
kunne have gjort”. Nej det hedder: ”Vi kan, hvis vi alle står sammen”. 
Desværre kan man se, at der er rigtig mange, der hverken er medlem af EDR og heller ikke 
lokalafdelingerne. Disse kan være lidt svære at få i tale. Det skal vi have fundet en løsning 
på. 
 
Så er der jo alt det andet 
Lige om lidt starter vi et valgår. Der er det jo selvfølgelig helt nødvendigt, at vi husker alle 
nøgledatoer. Det vil vi selvfølgelig overholde. Vi har også et arbejde med at teste 
afstemningssystemer. Der er flere forskellige, der kan bruges. Vi tester bl.a. ét i forbindelse 
med IARU’s virtuelle konference i oktober. 
Vi har stadig et projekt med at få smidt C5 på porten. Vi ved med sikkerhed, at E-conomics 
aldrig kommer til at overtage det hele, som det egentlig var intentionen fra starten, da det 
blev indført. Efter de blev opkøbt, er der lavet en mere stringent vej for dem, og det gør at 
det, der var et aktiv fra starten, nu ikke findes mere - og kommer aldrig til det desværre. 
Men der er andre systemer, der kan, så vi må i gang. 
Huset trænger efterhånden meget til en ”Make Over”. Vi håber, at byggeboomet klinger 
bare en lille smule af, så vi i det mindste kan få nogle tilbud at arbejde med. I 2021 var ingen 
interesseret - desværre. Derfor vil vi foreslå, at de penge, der var sat af i 2021, overføres til 
næste år. 
Der er sikkert noget, der ikke er kommet med, men hovedessensen for det seneste år er. 
Jeg håber, at vi ser ind i et nyt år med mange spændende projekter og gode forhold, for vi 
er forhåbentlig enige om, at det jo i sidste ende er radioen, der er samlingspunktet. 
 
Vy 73 de OZ4VW/Arne 
 

 

Referat: FM OZ4VW Arne:  oplyser under sin beretning følgende dagsaktuelle medlemstal for EDR: 
Total 1575 medlemmer 
Heraf 185 ny medlemmer fra 1. januar – til 19. november 2021. 
70 udmeldte heraf 29 Silent Keys. 
 
OZ1ETP Lars: Der er ros for at HB har holdt digitale HB møder, fortsæt bare med det. 
 
OZ1CWP Bjarne: Digitalisering er spændende, Overvejer man at bruge det nye MitID, så er 
man ude over f.eks. adresse og e-mail ændringer, og kan lettere holde styr vedr. 
medlemmer. 
 
FM OZ4VW Arne: svarede at det har der endnu ikke været taget stilling til. Nævnte også 
noget om mulige elektroniske afstemningssystemer. Oplevede et system under IARU-
mødet, som fungerede fint. 
 
OZ7S Sven: Det er ønskværdigt at få information fra HB f.eks. i OZ eller nyhedsbrev samt på 
Hjemmesiden. 
Fieldday, prøv at få flere med f.eks. opfordre lokalafdelinger at gå sammen om at afholde 
Fieldday. Men godt at FM har nævnt det i beretningen. Sekretæren er lidt ked af manglende 
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overlevering. Man kunne måske spørge tidligere formænd, eller bruge kontoret. Det lyder 
godt at der er startet et strategiarbejde. Det er en rigtig god ide. Sekretæren opfordres til at 
lave kommissorier, Guidelines til manglende udvalg. Det vil gøre det lettere at få 
medlemmer ind i disse udvalg. 

OZ1RH Palle: NemID er en dyr løsning; men måske der kommer nye muligheder i MitID. 

OZ1CWP Bjarne: Der bør findes en ny og mere moderne måde at give information fra HB. 
Det skal ikke være i OZ. Fieldday-regler bør opdateres måske af et udvalg. Der er stor forskel 
på hvordan det gøres andre steder i verden. 

OZ1FF Kjeld: Er enig i at nyheder fra HB ikke skal i OZ da de kan blive for gamle. 
Nyhedsbreve via e-mail månedsvis med korte resumeer fra HB og f.eks. REG1 
informationer. 

OZ1RH Palle: Jeg er enig i at sende nyhedsbreve med aktuelle informationer ud på e-mail; 
men overordnede informationer bør også komme i OZ, så alle kan læse at der faktisk sker 
en masse i EDR. 

FM OZ4VW Arne: Det er fint med ideer; men der mangler hænder, så der skal hjælp til nye 
tiltag. Vedr. Fieldday, så er det lidt uvist om EDR har en Fieldday manager. OZ3MC Martin er 
blevet spurgt om at tage et ekstra år, om det kører eller ej. Måske skal der mere hjælp til 
for at få gang i det igen. Informationer fra IARU vil komme i OZ februar 2022. 

OZ1FF Kjeld: Giver opfordring til samarbejde mellem OZ og RDE-Posten. 

OZ1ETP Lars: Opfordre til ved certifikat prøver at få kursister til at få kontakt til den lokale 
klub og EDR. 

FM OZ4VW Arne: Fortalte om sine oplevelser af certifikatprøven afholdt på dette års ATF. 
Flere af kursisterne spurgte om hvor der er lokalforeninger. Arne henviste til EDR’s stand og 
til nogle afdelingsformænd, der var til stede. Der opfordres til at de afdelinger, som 
afholder certifikatprøver også kan give kursisterne information om hvor der findes 
lokalafdelinger. 

OZ7S Sven: OZ er blevet bedre i det seneste år. Der mangler måske nogle billedtekster hist 
og her. Lederartikler i OZ behøver ikke være så hændervridende. Vi skal da være glade for 
det vi har, og hvad er der sket af gode ting, få det frem i stedet. Et manglende svar vedr. 
kontinuitet? 

FM OZ4VW Arne:  Gav svar om manglende overleveringer. Der skal arbejdes på at få en 
elektronisk videns base, så det er lettere at overlevere informationer. 

OZ6VG Vagn: Det hedder ikke licens men certifikat, da nogle indlæg var kommet til at bruge 
betegnelsen licens. 

OZ7S Sven: Nævnte ”Årshjul”. Da Sven blev FM, overleverede man kun Flapsi, koder og 
nøgler. 
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FM OZ4VW Arne:  Lone ”lovede” da hun fik overrakt pokal på ATF at fortsætte vist nok ”10 
år endnu”.  

OZ1FF Kjeld: Tilfreds med at der ses fremad. Fortalte om Jan OZ1INN, som desværre var 
gået SK og bisættelsen fandt sted 13. nov. Jan pjækkede fra skole for at komme hjem og se 
annoncer i OZ. Den tid har vi ikke mere. 

OZ1AMK Poul: OZ rigtig flot og ros til OZ1JS Jørgen for at være i stand til at udfylde OZ med 
materiale hver anden måned. Poul nævnte de nye guidelines og spurgte til nyt brevpapir og 
dets layout. 

OZ5WU Michael: svarede at det brevpapir er til internt brug. 

FM Beretning fik applaus fra forsamlingen. 

Dirigent OZ3MK Mikael: nævnte at EDR Odense havde slået sig sammen med naboklubber 
for at afholde Fieldday. 

OZ5WU Michael: opfordrede lokalafdelinger til at gå sammen med naboafdelinger ved 
større events, som f.eks. Fieldday. 

Beslutning Enstemmigt godkendt. 
Ja  Nej  Blank   

 

Sager til behandling 
3. Forslag til Aktivitetsplan – Budget & takstblad 

Forslagsstiller HB   Sider: 1 
 

Aktivitetsplan 2022 
 
Aktiviteterne i EDR i det kommende år vil være de vedtægtsbestemte omkring IARU, Tele og OZ. 
Derudover vil aktiviteterne have hovedvægt på følgende punkter i prioriteret rækkefølge: 
 

• Digitalisering af EDR vil også komme til at omfatte edr.dk så medlemsrettigheder styres via en 
robot og Webshop vil blive udstyret med robotter, der på sigt vil afskaffe EDR's behov for lager i 
HQ, vareleveringer forudses sendt direkte fra leverandører til kunden. 
 

• HB vil intensivere indsatsen for at prøvedeltagere "opdager" EDR og bliver medlemmer, ligesom 
indsatsen over for øvrige potentielle medlemmer skal intensiveres. 
 

• Temadage afholdt i HQ, samt i skiftende landsdeles lokalafdelinger/klubber. Nogle temaer vil 
blive afholdt to gange, én vest og én øst for Storebælt. 
 

• EDR's HB vil sørge for synlig deltagelse ved arrangementer/events, som lokalafdelinger laver for 
at promovere foreningen og hobbyen. Det kan ske med fysisk besøg, diverse materialer mv. 
 

• EDR's HB vil været repræsenteret på alle Ham Days, loppemarkeder mv. 
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• Renovering af ALLE informations og PR-materialer så de er relevante for nutiden. Relevans skal 
dække såvel nuværende som kommende radioamatører. 
 
 

En forudsætning for aktivitetsplanens succes, er som altid de gode frivillige kræfters engagement og 
indsats, både blandt RM og HB, såvel som medlemmerne. 
 
 

 

Budget 2022 
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Referat: Aktivitetsplan: 

FM OZ4VW Arne: Vi skal se på digitale robotter. Der skal også kigges på Webshoppen. 

Vi skal have fat i dem som går til certifikatprøver. 

Vi skal i særdeleshed have fat i de spejdere som går til prøve på spejderlejren, som 
afholdes juli 2022.  

Der er planlagt 2 Temadage. 1 DIY Herning 29. jan. og 2 DIY Frederikssund 14 dage 
senere. 

Der skal besøges lokalafdelinger. Lokalafdelinger skal også gøre opmærksom på 
møderne, gerne til naboafdelingerne. 

Foredrag skal også adviseres bedre, så der kommer flere tilhørere. Det skal i 
lokalafdelingens kalender, også i naboafdelingernes kalendere. 

HB vil prøve at være til stede på alle events hvor radioamatører kommer/mødes. 

Al informationsmateriale skal gennemses og opdateres, gerne med hjælp fra 
lokalafdelingerne. RM er ofte til hjælp med info og rettelser. 

Digitalisering af forretningsmæssige systemer. Det tog 5 uger inden bank-samarbejdet 
blev fuldt funktionsdygtigt. Hvidvaskregler giver lange svar tider. 

Valg i 2022 skal forberedes.  

OZ9VA Arne: Spørgsmål vedr. Webshoppen. Kommer fremtidige planer om 
organiseringen af handelsudvalg også til at gælde Webshoppen? 

FM OZ4VW Arne:  Det er vi nødt til. Det vil være samhandelsaftaler, outsourcing, varer 
ind og ud. 

OZ9VA Arne: Reklameindtægter i OZ fra forhandlerne? 

FM OZ4VW Arne:  Har vi nogen forhandlere? Der er kun ganske få tilbage. 

OZ9VA Arne: Svenskerne laver aftaler med Conrad. 

FM OZ4VW Arne: Der er lavet aftale med en person, som arbejder med annoncering. 
Der findes nogle som gerne vil have annonce i OZ. 

OZ7S Sven: Spejderlejr – Hams fylder ikke så meget- 

JOTA mangler ”fokus”. 

PR-materiale, godt at I vil gøre dem tidssvarende. 

Webshop udfaser lager og vil have lager hos leverandørerne. 
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OZ5WU Michael: svarer at bøger bør komme fra bogforlag. Det kunne også gælde stik 
og kabler at de kommer fra leverandørerne. 

Merchandise bliver (måske) lagervare. 

OZ1ETP Lars: Husk at der er lang kommandovej ved spejderlejre. 

OZ9VA Arne: Vi har tidligere haft problemer med bankgebyrer. Er der planer om at finde 
en anden bank? 

FM OZ4VW Arne:  Vi har planer om at finde en anden bank. De er blevet for store. Vi 
betaler dog ikke de omtalte gebyrer længere. 

OZ1RH Palle: Angående spejderlejr i Hedeland. Der er tilbudt udstyr til Fieldday og nye 
modulationsarter f.eks. FT8. Eventuelt bygge WSPR modtager og sender efter at have 
fået certifikat. 

OZ1HPS Lars: Radioamatører, er det noget som eksisterer mere?  OZ5DD stiller station 
op ved Julemærkemarch. Den lokale Y-men Club er interesseret i at høre et lille foredrag 
om radioamatører på deres hobbyudstilling i marts 2022. 

OZ6TW Torben: noterer sig med tilfredshed, at man vil renovere alt 
informationsmateriale. Efterlyser antenneopsætnings-informationsmateriale samt 
materiale omkring støjkilder. 

OZ5WU Michael: kunne svare at det første informationsmateriale der vil blive 
opdateret, er antennemateriale fra OZ9QQ’s tid, der føres frem til 2022. 

OZ9VA ARNE: Er aktivitetsplanen koblet til budgettet? 

FM OZ4VW Arne: Ja det er den. 

Budget2022: 

FM OZ4VW Arne:  HB forventer et overskud på mellem 100kkr og 130kkr i stedet for 
budgetteret underskud på 117kkr. 

Bygningerne trænger; men det er svært at skaffe firmaer, som kan lave de udbedringer, 
der kræves. 

Budget for bygninger på 100kkr. vil overskrides pga., materialepriser er vokset med 25% 
og der er også prisstigninger på lønninger, så de 100kkr. i forventet overskud vil nok gå 
til bygningerne. 

Porto til OZ er næsten lige så dyr som trykningen. 

QSL-kort udgående sendes til DARC i Tyskland. Det giver ¾ besparelse i forhold til 
tidligere. 

Hvis HB får lov til at bruge alle pengene vil vi få et underskud på 164kkr. 
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Kontingentet ændres på medlemskab både med og uden trykt OZ. 

Der køres stadig med kampagnepriser også i 2022. 

Man vil gerne finde ud af hvem, der kunne være potentielle medlemmer. 

OZ1RH Palle: spurgte ind til budget- ”datoer” og fik det klargjort. 

Spurgte også til lejeindtægten og fik ja til, at den er kvartalsvis, samt at der har været 
ringe mødeaktivitet pga. Covid19 og derfor ingen leje i nogle kvartaler. 
Halvårskontingent: Kan det ikke afskaffes? 

FM OZ4VW Arne:  Det er ikke muligt for nuværende. De 50kr. i ekstra gebyr passer ca. til 
det koster. 

OZ7S Sven: OZ3ZU Viggo ønsker svar på forskellige ting f.eks. medlemmer ind/ud og SK 
og reklameindtægter. De ting er svaret på i FM Beretning. Budgetterede 
aktivitetsudgifter på 116,5kkr. og realiseret ca. 6,3kkr. Valg i 2022 brugt 14kkr. og 35kkr. 
seneste gang. 

FM OZ4VW Arne: Valgudgifter skred pga. en fejl som medførte ekstra udsendelse af 
stemmesedler. FM mener ikke det gentager sig. Udgifter til aktiviteter kan have været 
påvirket af nedlukninger vedr. Covid19. 

OZ7S Sven og OZ3ZU Viggo: vil gerne vide hvor mange medlemmer i de forskellige 
kategorier. 

FM OZ4VW Arne: De findes. Blev opfordret til at sende dem med ud næste gang. 

OZ6VG Vagn: På takstbladet står der for diverse satser noget for 2020 og 2022 men ikke 
for 2021? 

OZ5WU Michael: Ja Vagn, det er faktisk en fejl, der skulle stå 2021 og ikke 2020. 

OZ1CWP Bjarne: Er der nogen som siger nej til QSL? 

FM OZ4VW Arne: Ja! 

OZ1FF Kjeld: Foreslår OZ på PDF. I stedet for at sende til enkeltmedlemmer, så send til 
lokalafdelingerne. 

FM OZ4VW Arne:  Der kan i hvert tilfælde spares penge ved det. 

OZ1CWP Bjarne: Måske så medlemmerne kunne blive lokalmedlem ved samme 
lejlighed. 

OZ7S Sven: Nej medlemmerne skal have tilsendt deres OZ. 

Der foretages afstemning: 

Beslutning  
Ja 13 Nej 0 Blank 1  
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INDKOMNE FORSLAG 
 

2021.01 Forslag til vedtægtsændring: § 5. Lokalafdelinger Stk. 2 og 3 
Forslagsstiller HB   Sider: 1 
Bilag: -  
Sags 
fremstilling 

Nuværende: 
Stk. 2. Den enkelte afdeling benævnes EDR X AFDELING, hvor X står for den 
geografiske lokalitet (by eller egn). I Grønland kan "Experimenterende 
Grønlandske Radioamatører X afdeling, underafdeling af EDR" anvendes. 
 
Stk. 3. Den enkelte lokalafdeling vedtager selv navn for X, der er gyldigt efter 
hovedbestyrelsen i EDR’s godkendelse. 
 
Ændres til: 
Stk. 2. Den enkelte afdeling kan benævnes EDR X AFDELING, hvor X står for den 
geografiske lokalitet (by eller egn). Alternativt kan benyttes klubbens navn X med 
undertitel EDR-lokalafdeling. I Grønland kan "Experimenterende Grønlandske 
Radioamatører X afdeling, underafdeling af EDR" anvendes. 
 
Stk. 3. bortfalder og efterfølgende Stk. re-nummereres. 
 
Begrundelse: 
I det moderne Danmark er der radioamatørforeninger/klubber, som er etableret uden 
for EDR. Disse klubber kan været interessante som en del af EDR-familien. Men dér vil et 
krav om navneskifte ofte være en meget blokerende faktor. Derfor kan det kun være i 
EDR’s interesse at byde nye klubber indenfor uden rigide navnekrav. 
Eksempel: Andeby Makerspace EDR-lokalafdeling. 

 
Referat: OZ5WU Michael: Fremlægger dette punkt og starter med at fortælle om EDR Amager 

som nu er blevet til Tårnby Radioklub, og fortsætter med at sige, vi skal have bragt 
vedtægterne til nye tider. Senere måske skal vi tænke på MAKERSPACE, som kunne 
komme med ind under EDR. 

FM OZ4VW Arne: – nævner en henvendelse fra Makerspace-gruppe i Hjørring, som 
måske kunne blive en kommende EDR lokal afd. 

OZ1AMK Poul: Mener at stykket bibeholdes, 

OZ1FF Kjeld: Det er ikke en ny ting. 

OZ1RH Palle: Støtter HB. 

OZ6VG Vagn: Findes det ikke et andet sted? I et af de andre forslag at HB skal godkende 
en ny afd. 

FM OZ4VW Arne: Nej det er ikke nævnt i andre forslag, 

OZ1ETP Lars: Taler for. 

OZ5WU Michael: Mener ikke man skal blande sig i navngivning. 
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OZ7S Sven: Synes at EDR skal fremgå i navnet. 

OZ1CWP Bjarne: Taler for forslaget. Der kan let opstå meget lange navne. 

OZ6VG Vagn: Taler for forslaget. Nogle har andre navne på deres hjemmesider. 

OZ9VA Arne: Støtter OZ1AMK Pouls forslag om at HB godkender navnet og gav flere 
eksempler. 

OZ1FF Kjeld: er fortaler for at stykke 3 bibeholdes med ændret tekst. 

OZ9VA Arne: Der skal bare stå at den enkelte lokal afd. vælger sit eget gyldige navn. 

OZ5WU Michael: Der skal vel bare stå at navnet skal godkendes af HB. 

FM OZ4VW Arne: Skal vi have en tekst op nu eller skal det sendes til elektronisk 
afstemning i RM? 

OZ9VA Arne: Det kan klares i denne forsamling. 

OZ5WU Michael: Stk. 3. Den enkelte afdeling vedtager selv sit navn, der er gyldigt efter 
godkendelse af HB. 

OZ1ETP Lars: Lad os nu få det vedtaget med ændret tekst. 

Afstemning:  

Beslutning Vedtagne ændringer til Vedtægternes §5: 
Stk. 2. Den enkelte afdeling kan benævnes EDR X AFDELING, hvor X står for den 
geografiske lokalitet (by eller egn). Alternativt kan benyttes klubbens navn X med 
undertitel EDR-lokalafdeling. I Grønland kan "Experimenterende Grønlandske 
Radioamatører X afdeling, underafdeling af EDR" anvendes. 
Stk. 3. Den enkelte lokalafdeling vedtager selv navn, der er gyldigt efter 
hovedbestyrelsen i EDR’s godkendelse. 
 

Ja 13 Nej 0 Blank 1  
 

2021.02 Forslag til vedtægtsændring: §6. Repræsentantskabet Stk. 3 
Forslagsstiller HB   Sider: 1 
Bilag: -  
Sags 
fremstilling 

Nuværende: 
Stk. 3. Ethvert medlem af EDR, som uafbrudt har været medlem af EDR i de seneste 12 
måneder op til valgdagen og er bosiddende i Danmark, kan opstilles til 
repræsentantskabet i den region, hvor de er bosiddende. Opstilling foregår ved at 
kandidaten indsender en opstillingsblanket til foreningens hovedkontor. 
 
Ændres til: 
Stk. 3. Ethvert medlem af EDR, som uafbrudt har været medlem af EDR i de seneste 3 
måneder op til valgdagen og er bosiddende i Danmark, kan opstilles til 
repræsentantskabet i den region, hvor de er bosiddende. Opstilling foregår ved at 
kandidaten indsender en opstillingsblanket til foreningens hovedkontor. 
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Begrundelse: 
Gennem en årrække har det været svært at tiltrække kandidater til 
repræsentantskabsvalget fra medlemskredsen. Derfor er det nødvendigt at søge 
kandidater uden for medlemskredsen. En nedsættelse af karenstiden på 12 måneder til 
3 måneder vil lette arbejdet med at finde kvalificerede kandidater. 
 

Referat: OZ9VA Arne: Medlemskab af EDR, 3 mdr. op til valgdagen – opstillingsdagen, 
valgdagen? 

OZ1FF Kjeld: Valgdagen er med elastik. I vedtægterne står der august måned. Det burde 
være sidste dag i august. 

OZ9VA Arne: Det løser ikke at opstillingsdag kan ligge mere end 3 mdr. før sidste dag i 
august.  

OZ1ETP Lars: Kunne man tilføje at stilleren skal være medlem i det øjeblik der stilles op. 

OZ1FF Kjeld: Det mener jeg er indforstået. 

OZ3QY Jan: Ønsker at få uddybet årsag til ændring fra 12 mdr. til 3 mdr. 

OZ1FF Kjeld: Ønsker at få flest mulige kandidater ved 3 mdr. Der skal ikke ”sorteres” i 
medlemmerne. 

OZ5WU Michael: Mener 3 mdr. før valgdag 1.aug. Mener at man så skal tælle 3 mdr. 
bagud fra 1. august – altså 1. maj. 

OZ7S Sven: Er man bange for kup? 

OZ1AMK Poul: Vælg en fast dato ikke 3 mdr. 

OZ1FF Kjeld: Det at spekulere i kup, det er at se spøgelser.  

FM OZ4VW Arne 12 mdr. har tidligere være i vedtægterne. 

OZ5WU Michael: Tænker 3 mdr. før opstillingsdato. 

OZ6VG Vagn: Taler for at bibeholde § 6. Så kan medlemmerne lære hvad EDR er, også 
om RM og HB. Så for at skaffe kandidater, skal der gøres en større indsats overfor 
nuværende og nye medlemmer. Vi har dog i EDR 1500 medlemmer. 

OZ9VA Arne: Mener 12 mdr. karens stammer fra den tid hvor der var direkte valg til HB. 

OZ1LWT Jens Ole: Kup er en fejlfortolkning, 

OZ1FF Kjeld: Glad for at OZ9VA Arne fik lukket snakken om kup. Jeg foreslår at stykke 3 
fjernes, eller fjerner det med karensperiode. 

OZ9VA Arne: Karens fjernes fra stk.3. 

OZ5WU Michael: Foreslår ny tekst. Ethvert medlem af EDR, som er bosiddende i 
Danmark, kan opstilles til repræsentantskabet i den region, hvor de er bosiddende. 
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Opstilling foregår ved at kandidaten indsender en opstillingsblanket til foreningens 
hovedkontor. 

OZ1CWP Bjarne: Jeg er også enig med OZ9VA at den regel fjernes. 

OZ1ETP Lars: Jeg tilslutter mig også OZ9VA Arne. 

OZ5WU Michael: Læser tekst for ændret Stk. 3. op. 

Der gås til afstemning. 

Beslutning Vedtaget ændring: 
§6. Stk. 3.  Ethvert medlem af EDR, som er bosiddende i Danmark, kan opstilles til 
repræsentantskabet i den region, hvor de er bosiddende. Opstilling foregår ved at 
kandidaten indsender en opstillingsblanket til foreningens hovedkontor. 
 

Ja 10 Nej 3 Blank 1  
 

2021.03 Forslag til vedtægtsændring: §6. Repræsentantskabet Stk. 4.4 
Forslagsstiller HB   Sider: 1 
Bilag: -  
Sags 
fremstilling 

Nuværende: 
Stk. 4. Repræsentantskabet har som foreningens øverste myndighed 
følgende opgaver: 
 

1. Træffe overordnede foreningspolitiske beslutninger. 
2. Vedtage foreningens aktivitetsplan med dertilhørende budget 

efter indstilling fra hovedbestyrelsen. 
3. Godkende årsregnskab og kontingent efter indstilling fra hovedbestyrelsen. 
4. Vælge formand og 6 hovedbestyrelsesmedlemmer samt 3 suppleanter ud af sin 

midte til hovedbestyrelsen for en 2-årig periode. Genvalg kan finde sted. 
Medlemmer af hovedbestyrelsen og formand deltager ved 
repræsentantskabsmøderne, men har ikke stemmeret ved disse. 

5. Vælge revisor(er) efter indstilling fra hovedbestyrelsen. 
6. Vedtage ændringer af vedtægter og forretningsordener. 
7. Udpege 2 personer blandt EDR’s medlemmer til ledelsen af Ham Radio 

Certificate Denmark ApS. Udpegelsen kan gentages. Efter behov kan der 
udpeges nye medlemmer til ledelsen. 

 
Ændres til: 
Stk. 4. Repræsentantskabet har som foreningens øverste myndighed 
følgende opgaver: 
 

1. Træffe overordnede foreningspolitiske beslutninger. 
2. Vedtage foreningens aktivitetsplan med dertilhørende budget 

efter indstilling fra hovedbestyrelsen. 
3. Godkende årsregnskab og kontingent efter indstilling fra hovedbestyrelsen. 
4. Vælge formand og 6 hovedbestyrelsesmedlemmer samt 3 suppleanter ud af sin 

midte til hovedbestyrelsen for en 2-årig periode. Genvalg kan finde sted.  
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5. Vælge revisor(er) efter indstilling fra hovedbestyrelsen. 
6. Vedtage ændringer af vedtægter og forretningsordener. 
7. Udpege 2 personer blandt EDR’s medlemmer til ledelsen af Ham Radio 

Certificate Denmark ApS. Udpegelsen kan gentages. Efter behov kan der 
udpeges nye medlemmer til ledelsen. 

8. Medlemmer af hovedbestyrelsen og formand deltager ved 
repræsentantskabsmøderne, men har ikke stemmeret ved disse. 
 

Begrundelse: 
Stk. 4. punkt 4 indeholder regel vedr. hovedbestyrelsens stilling ved 
repræsentantskabsmøder sammen med valgbeskrivelse.  
Dette er ikke hensigtsmæssigt, hvorfor hovedbestyrelsens stilling foreslås flyttet til 
selvstændigt punkt 8 under Stk. 4. 
 

Referat: OZ1AMK Poul: Kan forstå at det er to linjer i §6. Stk. 4. som skal flyttes i nyt Stk. 8; men 
mener det ikke er nødvendigt. 

FM OZ4VW Arne: HB mener det to lidt forskellige ting der er rodet lidt sammen. Ønsker 
mere klar adskillelse. 

OZ9VA Arne: Flyttes fra § 6 stk. 4 i stedet for under repræsentantskabet som Stk. 8. 
Mener desuden at der mangler noget omkring ekstraordinære RM-møder. 

FM OZ4VW Arne: Mener at ordlyden ”repræsentantskabsmøderne” dækker fint. 

OZ5WU Michael: Samstemmer. 

OZ1RH Palle: Præciserede at HB har stemmeret efter at være gået af. 

OZ9VA Arne: Bemærkede Stk. 5 vedr. revisorer. Hvad dækker ordet? Dette kommer i et 
senere forslag. 

OZ5WU Michael: Læser ændring op: Medlemmer af hovedbestyrelsen og formand 
deltager ved repræsentantskabsmøderne, men har ikke stemmeret ved disse. Flyttes til 
nyt Stk. 8. 

Afstemning: 

Beslutning Vedtagne ændringer til §6: 
 
§6. stk. 4.4 Vælge formand og 6 hovedbestyrelsesmedlemmer samt 3 suppleanter ud af 
sin midte til hovedbestyrelsen for en 2-årig periode. Genvalg kan finde sted. 
 
Nyt §6. Stk. 8 
§6. Stk. 8. Medlemmer af hovedbestyrelsen og formand deltager ved 
repræsentantskabsmøderne, men har ikke stemmeret ved disse. 
 

Ja 11 Nej 2 Blank 1  
 

2021.04 Forslag til vedtægtsændring: § 7. Hovedbestyrelse Stk. 2.5 
Forslagsstiller HB   Sider: 1 
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Bilag: -  
Sags 
fremstilling 

Nuværende: 
Stk. 2. Hovedbestyrelsen er mellem repræsentantskabsmøderne foreningens 
myndighed med ansvar for foreningens aktiviteter, økonomi og 
medlemsudvikling. Hovedbestyrelsen leder foreningens arbejde i 
overensstemmelse med de af repræsentantskabet fastsatte retningslinjer, 
herunder: 
 

1. Fremsætte forslag om EDR’s politikker til repræsentantskabet og 
under ansvar over for repræsentantskabet implementerer disse. 

2. Beslutte EDR’s holdning i sager, som efter hovedbestyrelsens skøn 
har væsentlig interesse. 

3. Udarbejde forslag til repræsentantskabet om næste års aktivitetsplan 
og det dertilhørende budget. 

4. Indstille til repræsentantskabet om valg af revisor(er). 
5. Nedsætte og godkende udvalg. 
6. Afholdelse af to årlige medlemsmøder i hvert geografisk område. 
7. Organisere og afholde valg til repræsentantskabet. 

 
Ændres til: 
Stk. 2. Hovedbestyrelsen er mellem repræsentantskabsmøderne foreningens 
myndighed med ansvar for foreningens aktiviteter, økonomi og 
medlemsudvikling. Hovedbestyrelsen leder foreningens arbejde i 
overensstemmelse med de af repræsentantskabet fastsatte retningslinjer, 
herunder: 
 

1. Fremsætte forslag om EDR’s politikker til repræsentantskabet og 
under ansvar over for repræsentantskabet implementerer disse. 

2. Beslutte EDR’s holdning i sager, som efter hovedbestyrelsens skøn 
har væsentlig interesse. 

3. Udarbejde forslag til repræsentantskabet om næste års aktivitetsplan 
og det dertilhørende budget. 

4. Indstille til repræsentantskabet om valg af revisor(er). 
5. Nedsætte / godkende interessegrupper og udvalg. Samt godkende 

eksisterende interessegrupper, der ønsker tilknytning til EDR. 
6. Afholdelse af to årlige medlemsmøder i hvert geografisk område. 
7. Organisere og afholde valg til repræsentantskabet. 

 
Begrundelse: 
Med introduktionen af Interessegrupper tilknyttet EDR bør Stk. 2. punkt 5 ændres, så 
vedtægter og virkelighed passer sammen med forslagets ændring af punkt 5’s ordlyd. 
 

Referat: OZ3QY Jan: Udvalg er en del af EDR’s organisation. Interessegrupper behøver ikke 
nævnes i vedtægterne. 

FM OZ4VW Arne: Mener at interessegrupperne kan have indflydelse på økonomien. 

OZ5WU Michael: der er jo nogle udvalg som også kan være interessegrupper f.eks. VHF-
udvalget. Så derfor bliver vi nødt til at have det i vedtægterne. 
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OZ1ETP Lars: EDR vil på flere punkter gerne være en paraplyorganisation, så hvorfor ikke 
få interessegrupper ind under også, så det er samlet. 

OZ1LWT Jens Ole: EDR er ikke så stor, så tænker vi skal prøve at få flere 
interessegrupper med. Det styrker og giver måske flere medlemmer. 

OZ3QY Jan: Vi har lige afskaffet karensperioden. Forstår ikke hvorfor HB lige pludselig 
skal godkende interessegrupper. Hvis der er nogen med interesse, så skal de da have lov 
at være der. Vi behøver ikke at det skal stå i vedtægterne. Jo flere jo bedre. 

OZ1RH Palle: Tænker der kan komme interessegrupper som ikke er ønskelige. 

OZ1ETP Lars: Jeg kunne forstille mig at spejderne, JOTA-udvalg og rævejagt kunne være 
interesseret. 

OZ1AMK Poul: Det har jo noget at gøre med hvad HB skal gøre mellem RM. HB får større 
muligheder. Så jeg anbefaler at den tilføjelse kommer med. 

OZ1LWT Jens Ole: En kommentar til OZ1RH, jeg tror ikke sandsynligheden er ret stor. 

OZ3QY Jan: Henviser til regelsættet vedr. interessegrupper. Så hvis en interessegruppe 
opfylder det regelsæt, kan de jo optages. 

Der gås til afstemning: 

Beslutning Vedtaget vedtægtsændring; 
§ 7. Hovedbestyrelse Stk. 2.5 

5. Nedsætte / godkende interessegrupper og udvalg. Samt godkende 
eksisterende interessegrupper, der ønsker tilknytning til EDR. 

 
Ja 11 Nej 2 Blank 1  

 

2021.05 Forslag til vedtægtsændring af:  §6. Repræsentantskabet Stk. 4, 
§ 7. Hovedbestyrelse Stk. 2.4, § 12. Regnskab og budget Stk. 3  
og ændring af: RM Forretningsorden §3 Stk. 2.  
Betegnelsen revisor ændres til bilagskontrollant. 
Forslagsstiller HB   Sider: 1 
Bilag: -  
Sags 
fremstilling 

Nuværende: 
Vedtægt §6 
Stk. 4. Repræsentantskabet har som foreningens øverste myndighed 
følgende opgaver: 

1. Træffe overordnede foreningspolitiske beslutninger. 
2. Vedtage foreningens aktivitetsplan med dertilhørende budget 

efter indstilling fra hovedbestyrelsen. 
3. Godkende årsregnskab og kontingent efter indstilling fra hovedbestyrelsen. 
4. Vælge formand og 6 hovedbestyrelsesmedlemmer samt 3 suppleanter ud af sin 

midte til hovedbestyrelsen for en 2-årig periode. Genvalg kan finde sted. 
Medlemmer af hovedbestyrelsen og formand deltager ved 
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repræsentantskabsmøderne, men har ikke stemmeret ved disse. 
5. Vælge revisor(er) efter indstilling fra hovedbestyrelsen. 
6. Vedtage ændringer af vedtægter og forretningsordener. 
7. Udpege 2 personer blandt EDR’s medlemmer til ledelsen af Ham Radio 

Certificate Denmark ApS. Udpegelsen kan gentages. Efter behov kan der 
udpeges nye medlemmer til ledelsen. 

 
Vedtægt §7 
Stk. 2. Hovedbestyrelsen er mellem repræsentantskabsmøderne foreningens 
myndighed med ansvar for foreningens aktiviteter, økonomi og 
medlemsudvikling. Hovedbestyrelsen leder foreningens arbejde i 
overensstemmelse med de af repræsentantskabet fastsatte retningslinjer, 
herunder: 
 

8. Fremsætte forslag om EDR’s politikker til repræsentantskabet og 
under ansvar over for repræsentantskabet implementerer disse. 

9. Beslutte EDR’s holdning i sager, som efter hovedbestyrelsens skøn 
har væsentlig interesse. 

10. Udarbejde forslag til repræsentantskabet om næste års aktivitetsplan 
og det dertilhørende budget. 

11. Indstille til repræsentantskabet om valg af revisor(er). 
12. Nedsætte og godkende udvalg. 
13. Afholdelse af to årlige medlemsmøder i hvert geografisk område. 
14. Organisere og afholde valg til repræsentantskabet. 

 
Vedtægt §12 
Stk. 3. Efter udløbet af kalenderåret udarbejdes årsregnskab og balance samt 
status for overholdelse af den til årsregnskabet hørende aktivitetsplan. 
Årsregnskabet skal revideres af de(n) af repræsentantskabet valgte 
revisor(er). Årsregnskab, balance og status for aktivitetsplan behandles i 
hovedbestyrelsen med henblik på indstilling til repræsentantskabets 
godkendelse. 
 
RM-forretningsorden §3 
Stk. 2. Dagsorden for det ordinære repræsentantskabsmøde skal som 
minimum indeholde følgende punkter: 

1. a) Valg af dirigent. 
b) Valg af 2 stemmetællere. 
c) Valg af referent. 

2. Formanden aflægger beretning. 
3. Fremlæggelse af aktivitetsplan, budget samt fastsættelse af 

kontingent for det kommende regnskabsår. 
4. Indkomne forslag. 
5. I lige år:  a) Behandling af eventuelle klager over valget. 

b) Afgående formand og hovedbestyrelse 
træder tilbage. 

c) Valg af formand og 6 
hovedbestyrelsesmedlemmer samt tre 
suppleanter 

6. Valg af 2 kritiske revisorer og 1 revisorsuppleant. 
7. Eventuelt. 
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Ændres til: 
Vedtægt §6 
Stk. 4. Repræsentantskabet har som foreningens øverste myndighed 
følgende opgaver: 

1. Træffe overordnede foreningspolitiske beslutninger. 
2. Vedtage foreningens aktivitetsplan med dertilhørende budget 

efter indstilling fra hovedbestyrelsen. 
3. Godkende årsregnskab og kontingent efter indstilling fra hovedbestyrelsen. 
4. Vælge formand og 6 hovedbestyrelsesmedlemmer samt 3 suppleanter ud af sin 

midte til hovedbestyrelsen for en 2-årig periode. Genvalg kan finde sted. 
Medlemmer af hovedbestyrelsen og formand deltager ved 
repræsentantskabsmøderne, men har ikke stemmeret ved disse. 

5. Vælge billagskontrollant(er) efter indstilling fra hovedbestyrelsen. 
6. Vedtage ændringer af vedtægter og forretningsordener. 
7. Udpege 2 personer blandt EDR’s medlemmer til ledelsen af Ham Radio 

Certificate Denmark ApS. Udpegelsen kan gentages. Efter behov kan der 
udpeges nye medlemmer til ledelsen. 

 
Vedtægt §7 
Stk. 2. Hovedbestyrelsen er mellem repræsentantskabsmøderne foreningens 
myndighed med ansvar for foreningens aktiviteter, økonomi og 
medlemsudvikling. Hovedbestyrelsen leder foreningens arbejde i 
overensstemmelse med de af repræsentantskabet fastsatte retningslinjer, 
herunder: 
 

1. Fremsætte forslag om EDR’s politikker til repræsentantskabet og 
under ansvar over for repræsentantskabet implementerer disse. 

2. Beslutte EDR’s holdning i sager, som efter hovedbestyrelsens skøn 
har væsentlig interesse. 

3. Udarbejde forslag til repræsentantskabet om næste års aktivitetsplan 
og det dertilhørende budget. 

4. Indstille til repræsentantskabet om valg af billagskontrollant(er). 
5. Nedsætte og godkende udvalg. 
6. Afholdelse af to årlige medlemsmøder i hvert geografisk område. 
7. Organisere og afholde valg til repræsentantskabet. 

 
Vedtægt §12 
Stk. 3. Efter udløbet af kalenderåret udarbejdes årsregnskab og balance samt 
status for overholdelse af den til årsregnskabet hørende aktivitetsplan. 
Årsregnskabet skal revideres af de(n) af repræsentantskabet valgte 
bilagskontrollant(er). Årsregnskab, balance og status for aktivitetsplan 
behandles i hovedbestyrelsen med henblik på indstilling til 
repræsentantskabets godkendelse. 
 
RM-forretningsorden §3 
Stk. 2. Dagsorden for det ordinære repræsentantskabsmøde skal som 
minimum indeholde følgende punkter: 

1. a) Valg af dirigent. 
b) Valg af 2 stemmetællere. 
c) Valg af referent. 
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2. Formanden aflægger beretning. 
3. Fremlæggelse af aktivitetsplan, budget samt fastsættelse af 

kontingent for det kommende regnskabsår. 
4. Indkomne forslag. 
5. I lige år:  a) Behandling af eventuelle klager over valget. 

B) Afgående formand og hovedbestyrelse 
træder tilbage. 
c) Valg af formand og 6 
hovedbestyrelsesmedlemmer samt tre 
suppleanter 

6. Valg af 2 bilagskontrollanter og 1 bilagskontrollant suppleant. 
7. Eventuelt. 

 
Begrundelse: 
HB er blevet opmærksom på, at benyttelsen af betegnelsen ”revisor” kan være 
økonomisk ansvarspådragende for den/de personer, der bærer titlen. 
For at undgå at medlemmer, der udfører frivilligt ulønnet arbejde for EDR, sættes i en 
situation, hvor de kunne pådrage sig erstatningsansvar, bør betegnelsen revisor ændres 
til bilagskontrollant. 
 

Referat: FM OZ4VW Arne: Der er jo den beskrivelse revisor. De personer, vi vælger, udfører jo 
frivilligt arbejde med bl.a. at kontrollere bilag. Ved den betegnelse pålægges de ikke et 
ansvar.  

OZ9VA Arne: Mener at bilagskontrollant er en svær betegnelse. Økonomiske revisorer 
som ikke får løn, har ikke ansvar. 

OZ6VG Vagn: Mener at titlen revisor er mere forstået i ”folkemunde”. Revisor er ikke en 
beskyttet titel. 

OZ1RH Palle: Billagskontrollanter lyder som om de kun skal kontrollere bilag. Mener vi 
skal bibeholde betegnelsen kritiske revisorer? 

FM OZ4VW Arne: Mener at ordet revisor kan være problematisk i forhold til SKAT. 

OZ1HPS Lars: Fortalte om forskellen på billagskontrollant vs. revisor i Snedkerforeningen 
der mente at revisor betegnelsen kunne give anledning til at de kunne blive gjort 
økonomisk ansvarlig hvis der opstod fejl. 

OZ7S Sven: Bilagskontrollant kan i yderste konsekvens også blive gjort ansvarlig. Er 
fortaler for at vi bibeholder kritisk revisor, da det er mere end at kontrollerer bilag. 

OZ1RH Palle: Mener hvis RM godkender et regnskab hvor der er økonomisk rod, vil RM 
være ansvarlig. 

OZ1FF Kjeld: Har været formand i en klub, hvor man lavede kreativ afregning og måtte 
møde i retten. Klubbens revisor blev ikke inddraget i sagen. 

OZ1CWP Bjarne: Har samme holdning som OZ7S Sven. 

OZ9VA Arne: Vi kigger jo også på andre aspekter af regnskabet end økonomi. 
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OZ1AMK Poul: Mener hvis EDR ændrer titlen, så vil lokalafdelinger også blive nødt til at 
ændre. 

OZ1CWP Bjarne: Nej det er ikke umagen værd. 

FM OZ4VW Arne: Vi har hørt argumenterne. 

HB trækker forslaget. 

Beslutning Forslaget trukket af HB 
 

Ja  Nej  Blank   
 

2021.06 Forslag til tilføjelse til Repræsentantskabets FO, så RM får en RM-
koordinator. 
Forslagsstiller HB   Sider: 1 
Bilag: -  
Sags 
fremstilling 

Nuværende RM-forretningsorden opererer pt. ikke med en RM-koordinator. Derfor 
bør RM FO have følgende tilføjelser og ændringer for at få den funktion. 
 
RM-forretningsorden §1.  
Tilføjes et nyt Stk. 8. 
Stk. 8. Mellem ordinære og ekstraordinære RM-møder ledes repræsentantskabet af 
RM’s valgte koordinator. 
 
Gammel Stk. 8 ændres til Stk. 9. osv. 
 
RM-forretningsorden §4 ændres til: Valg af formand, hovedbestyrelse og RM-
koordinator. 
 
RM-forretningsorden §4 Stk. 1. tilføjes RM-koordinator: 
Stk. 1. EDR Formand, hovedbestyrelsesmedlemmer, hovedbestyrelses suppleanter og 
RM-koordinator, vælges i nævnte rækkefølge ved skriftlig afstemning blandt 
repræsentantskabets medlemmer jvf. EDR’s vedtægter, §6 og §7. 
 
RM-forretningsorden §4 Tilføjes et nyt Stk. 5: 
Stk. 5. RM-koordinator vælges. Hvis der er flere end to kandidater opstillet, og ingen 
af disse opnår mindst halvdelen af stemmerne, afholdes en ny afstemning mellem de 
to, der opnåede flest stemmer. 
Ved stemmelighed foretages omvalg. Ved gentagen stemmelighed foretages 
lodtrækning. 
 
Gammel Stk. 5 ændres til Stk. 6. 
 
RM-forretningsorden §5 tilføjes: 
§5. RM-koordinator 
Stk. 1. RM-koordinatoren fungerer som RM’s kontakt til HB mellem de ordinære og 
ekstraordinære RM-møder. 
Stk. 2. RM-koordinatoren koordinerer repræsentantskabets interne arbejde mellem 
de ordinære og ekstraordinære RM-møder og sørger for en aktiv deltagelse i 
elektronisk sagsbehandling, debat og afstemninger i RM. 
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Stk. 3. RM-koordinatoren har ingen beføjelser udenfor RM-kredsen. 
 
Gammel §5 ændres til §6 osv. 
 
Begrundelse: 
EDR’s repræsentantskab skal udpege en daglig leder på demokratisk vis. RM-
koordinatorens opgave er at sikre et arbejdende RM mellem de årlige ordinære RM-
møder. Praksis har vist, at en forsamling uden en samlende figur glemmer at tage 
ansvar. Derved bliver forsamlingen groft sagt nytteløs og bestemt ikke til gavn for EDR. 

Referat: OZ5WU Michael: Belært af praktisk erfaring fra lille interesse for en afstemning i RM, 
mener HB at det vil være mere praktisk med en RM-koordinator, og HB ønsker gerne et 
mere aktivt RM. 

OZ1CWP Bjarne: Mon en teknikalitet vil gøre RM mere aktivt? 

OZ1FF Kjeld: Mellem møderne er der jo rungende tavshed mellem HB og RM. Ønsker 
gerne at ”genindføre” en ”formand for RM”; men ikke som dengang. 

OZ6VG Vagn: Mener ikke stemmelysten stiger med en RM-koordinator. Vagn ønsker 
gerne bedre kommunikation mellem RM-møderne. Vil gerne have forslag til hvordan 
kommunikationen bliver bedre. 

OZ1ETP Lars: Mener det er en gammel sag og mener at det vil gøre RM mere 
arbejdsdygtig. 

OZ7S Sven: Mener ikke en koordinator vil gavne, og det kræver yderligere ændringer i 
vedtægter og FO. Forslaget har tidligere været fremsat og nedstemt. Der ingen som har 
”magtmidler” til at få aktivitet højere op. 

OZ9VA Arne: Mener at de kritiske revisorer, som stemmetællere kan gøre mere for 
afstemningerne. Der ingen som har ”magtmidler” til at få aktivitet højere op. 

OZ1AMK Poul: Det at få én til at ringe eller skrive rundt, jeg tror ikke på det. Mener 
forslaget bør trækkes tilbage. 

OZ6VG Vagn: Mener, at valget af koordinator ikke kunne ske ved elektronisk afstemning, 
men det skulle vedtages på et RM. 

OZ5WU Michael: Mener at det ikke kun er ved afstemning; men generelt, give bedre 
dialog mellem RM og HB. 

OZ9VA Arne: Mener det er en strukturændring i foreningen, og så er det en 
vedtægtsændring der er tale om. 

OZ1LWT Jens Ole: Jeg synes også I skal tænke over det som OZ6VG har sagt omkring at 
få en bedre dialog mellem RM og HB. Jeg er lidt skuffet over den negative indstilling til 
forslaget, vil gerne RM kommer mere med på banen. Hvordan kan vi gøre det lidt bedre. 

OZ6TW Torben: EDR’s ledelsesstruktur er noget tung, og jeg er bange for, at der kunne 
opstå to ”parallelle” ledelser.  
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FM OZ4VW Arne: Vil RM stille op til digitale fællesmøder (HB – RM)? Der er flere RM ’er 
som siger ja. 

OZ1FF Kjeld: Tog hul på organisationen med Repræsentantskab og HB. Mener det er ved 
tiden at komme tilbage til GF som før i tiden. Har selv tænkt på digitale møder som FM 
foreslog. 

FM OZ4VW Arne: Digitale online møder over Teams. Jeg forstår ikke at der er nogen i 
RM, som er imod digitale fællesmøder. Vi er nødt til at finde et værktøj til at udbrede 
informationer ud over OZ. RM er valgt ude i Regionerne og burde kunne være med til at 
bringe budskaber ud. 

OZ1HPS Lars: Måske nogle Regioner er fysisk så store at Regionsmøde holdes flere 
steder. Savner de 2 årlige regionsmøder. 

OZ3QY Jan: Hvem skal lave arbejdet, HB eller RM. Udvalg mangler arbejdskraft. Hvad er 
det grundlæggende problem? Der mangler information om hvor langt de forskellige 
udvalg er kommet? 

HB trækker forslaget; men mener at emnet og indslagene har været meget relevante. 
Men det er et problem. 

OZ1LLY Gert: Den tavshed opfatter jeg som at det som HB laver er positivt. 

Beslutning HB trækker forslaget. 
 

Ja  Nej  Blank   
Kaffepause 

2021.07 Forslag til ændring af Repræsentantskabets FO §7 og HB FO vedr. 
æresmedlemmer. 
Forslagsstiller HB   Sider: 1 
Bilag: -  
Sags 
fremstilling 

Nuværende: 
RM-forretningsorden § 7. Æresmedlemmer 
Stk. 1. Personer, der på enestående vis har virket til gavn for foreningen, kan 
udnævnes til æresmedlemmer. 
Stk. 2. Indstilling om æresmedlemsskab indsendes til hovedbestyrelsen. Udnævnelsen 
sker af repræsentantskabet. 
 
Ændres til: 
RM-forretningsorden §7 slettes 
 
Oprindelig HB-forretningsorden §11 ændres til §12 
 
Ny HB-forretningsorden §11. Æresmedlemmer. 
Stk. 1. Personer, der på enestående vis har virket til gavn for foreningen, kan 
udnævnes til æresmedlemmer. 
Stk. 2. Indstilling om æresmedlemsskab indsendes til hovedbestyrelsen. Udnævnelsen 
sker af hovedbestyrelsen ved enstemmighed. 
 



 
 

Referent & Sekretariatet Side 26 af 42 Referat RM-møde 2021 final 

Begrundelse: 
Gældende regelsæt er ikke operativt af følgende grunde: 
1. Godkendelse i RM og uddeling på næste RM er ensbetydende med en ventetid på 2 
år. Det holder ikke ift. kandidaternes ofte høje alder. 
2. Elektronisk sagsbehandling af kandidater i RM er ikke ”tæt”. Derved kan udnævnelse 
ikke holdes hemmeligt frem til tidspunktet for tildeling. 
 
Derfor indstiller HB, at RM godkender ændringen i RM- og HB-forretningsordnerne, så 
EDR i de ganske sjældne tilfælde stadig kan tildele et medlem, der har gjort en 
enestående indsats for foreningen, et æresmedlemsskab. 

Referat: FM OZ4VW Arne: Nogle har spurgt, kan det virkelig passe at den ordning stadig findes? 
HB ønsker stadig at det vil være godt at have den mulighed. HB ved godt at de senest 
har givet en æresbevisning, uden at spørge RM først. Men det passede til situationen. 

OZ9VA Arne: Mener at FM skal have tilgivelse og at ordningen er god. 

OZ7S Sven: Vedtægter er vist blevet overtrådt. Men det er bedre at give tilgivelse end 
lov. Sven mener at et æresmedlemsskab skal RM bakke op om. Der skal ændres ikke i 
FO. 

OZ1ACB Allis: Så bestemmer vi at et medlem skal have den udmærkelse; men hvordan 
forbliver det hemmeligt indtil den bliver uddelt, for så er det jo ikke en overraskelse. 
Forstår godt forslaget. 

OZ1LWT Jens Ole: Stor ros til FM og HB selv om reglen blev overtrådt. Det er HB der har 
fingeren på pulsen samt kontoret. Når vi nu ikke har den tætte dialog, synes jeg at det vil 
være en god opgave for HB. 

OZ7S Sven: Man behøver ikke være til stede for at få en æresbevisning. Mener det at 
RM rejser sig og klapper er mere festligt. 

OZ3QY Jan: Mener ikke der er noget galt i at man ved, at nogen er blevet nomineret. RM 
kunne godt være orienteret efter uddelingen. 

OZ6VG Vagn: Mener godt man kan lade HB varetage denne ordning. Det kan ske at der 
kan gå næsten 2 år før æresbevisningen kan uddeles. 

OZ5WU Michael: Vil gerne lave ændringer så de kritiske revisorer deltager i valget af 
nominerede. 

FM OZ4VW Arne: Argumentet for forslaget er at der har været en periode hvor der blev 
uddelt lige vel meget. Der havde de kritiske revisorer egentlig mulighed for at 
kommentere uddelingerne. 

OZ1ETP Lars: Mener at HB deler dem ud, og orienterer RM bagefter. 

OZ1LWT Jens Ole: Jeg er enig med OZ1ETP, så det kan uddeles rettidigt. 

FM OZ4VW Arne: Mener et 50-års jubilæum burde kunne uddeles på dagen, der var 
sidste arbejdsdag som lokalafdelingsformand. 
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OZ9VA Arne: Som nuværende kritisk revisor vil jeg gerne have mig frabedt den rolle. Der 
kan være en tidsfaktor der er problematisk, og kan derfor godt støtte forslaget. 

OZ1AMK Poul: Støtter forslaget med den tilføjelse, at RM straks orienteres 
efterfølgende. 

Forslaget ændres til: Stk. 2. Indstilling om æresmedlemsskab indsendes til 
hovedbestyrelsen. Udnævnelsen sker af hovedbestyrelsen ved enstemmighed. 

Stk. 3. På uddelingsdagen orienteres RM pr. e-mail. 

Beslutning Vedtaget ny §11 i HB-forretningsorden: 
§11.  
Stk. 1. Personer, der på enestående vis har virket til gavn for foreningen, kan 
udnævnes til æresmedlemmer. 
Stk. 2. Indstilling om æresmedlemsskab indsendes til hovedbestyrelsen. Udnævnelsen 
sker af hovedbestyrelsen ved enstemmighed. 
Stk. 3. På uddelingsdagen orienteres RM pr. e-mail. 
 
Gammel §11 bliver til §12 i HB-forretningsorden. 
 

Ja 12 Nej 1 Blank 1  
 

2021.08 Forslag til ændring af Repræsentantskabets FO §1 Stk. 2 
Forslagsstiller HB   Sider: 1 
Bilag: -  
Sags 
fremstilling 

Nuværende: 
RM-forretningsorden §1 
Stk. 2. Valg til repræsentantskabet organiseres og afholdes ved den siddende 
hovedbestyrelses foranstaltning som nærmere beskrevet i 
hovedbestyrelsens forretningsorden (HB-FO, Bilag 1). 
 
Ændres til: 
RM-forretningsorden §1 
Stk. 2. Valg til repræsentantskabet organiseres og afholdes ved den siddende 
hovedbestyrelses foranstaltning som nærmere beskrevet i ”Valgregler for EDR”. 
 
Begrundelse: 
RM’s forretningsorden §1 Stk. 2. peger på et forkert/ikke eksisterende dokument. Dette 
rettes der op på med forslagets minimale ændring. 

Referat: OZ6VG Vagn: Ønsker at dirigenten starter med at sige forslagsnummeret. 

Ingen indlæg. 

Beslutning Vedtaget formulering: 
RM-forretningsorden §1 
Stk. 2. Valg til repræsentantskabet organiseres og afholdes ved den siddende 
hovedbestyrelses foranstaltning som nærmere beskrevet i ”Valgregler for EDR”. 
 

Ja 14 Nej  Blank   
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2021.09 Forslag til ændring af Repræsentantskabets FO §1 Stk. 8 og §5 Stk. 1 
Forslagsstiller HB   Sider: 1 
Bilag: -  
Sags 
fremstilling 

Nuværende: 
RM-forretningsorden §1 
Stk. 8. Repræsentantskabet kan om nødvendigt behandle enkelte sager ad 
elektronisk vej. Undtaget herfra er eksklusionssager og behandling af 
vedtægtsændringer. 
En sag skal forelægges repræsentantskabet til elektronisk behandling og 
afgørelse, hvis Hovedbestyrelsen træffer beslutning herom, eller hvis mindst 
1/3 af alle repræsentantskabets medlemmer skriftligt anmoder 
Hovedbestyrelsen herom. 
Det er Hovedbestyrelsen ved formanden, der organiserer og gennemfører 
elektronisk sagsbehandling. Det sker ved at sagen inklusive alle relevante 
bilag udsendes til alle repræsentantskabets medlemmer med en høringsfrist 
på mindst 8 dage. Herefter afvikles afstemning via elektronisk afstemning 
med en svarfrist på maksimum 8 dage. 
Hvis mindre end halvdelen af RM deltager i en afstemning skal der afholdes en ny og 
gældende afstemning. Når afstemningen er afsluttet, offentliggøres sagen inklusive 
bilag og afstemningsresultatet på EDR’s hjemmeside under for medlemmer. 
 
RM-forretningsorden §5 
Stk. 1. Referenten udarbejder referat af møder i repræsentantskabet. Der udsendes 
desuden umiddelbart efter mødets afslutning et kort beslutningsreferat, som 
offentliggøres på EDR’s hjemmeside. 
Stk. 4. Det færdige og godkendte referat offentliggøres på EDR’s hjemmeside under 
"For medlemmer". 
 
Ændres til: 
RM-forretningsorden §1 
Stk. 8. Repræsentantskabet kan om nødvendigt behandle enkelte sager ad 
elektronisk vej. Undtaget herfra er eksklusionssager og behandling af 
vedtægtsændringer. 
En sag skal forelægges repræsentantskabet til elektronisk behandling og afgørelse, 
hvis Hovedbestyrelsen træffer beslutning herom, eller hvis mindst 1/3 af alle 
repræsentantskabets medlemmer skriftligt anmoder Hovedbestyrelsen herom. 
Det er Hovedbestyrelsen ved formanden, der organiserer og gennemfører 
elektronisk sagsbehandling. Det sker ved at sagen inklusive alle relevante bilag 
udsendes til alle repræsentantskabets medlemmer med en høringsfrist på mindst 8 
dage. Herefter afvikles afstemning via elektronisk afstemning med en svarfrist på 
maksimum 8 dage. 
Hvis mindre end halvdelen af RM deltager i en afstemning skal der afholdes en ny og 
gældende afstemning. Når afstemningen er afsluttet, offentliggøres sagen inklusive 
bilag og afstemningsresultatet som referat. 
 
RM-forretningsorden §5 
Stk. 1. Referenten udarbejder referat af møder i repræsentantskabet. Der udsendes 
desuden umiddelbart efter mødets afslutning et kort beslutningsreferat, som 
offentliggøres på EDR’s hjemmesides åbne del. 
Stk. 4. Det færdige og godkendte referat offentliggøres på EDR’s hjemmesides åbne del. 
 
Begrundelse: 



 
 

Referent & Sekretariatet Side 29 af 42 Referat RM-møde 2021 final 

HB har konstateret, at det virker endda meget positivt for potentielle medlemmer at 
kunne læse om foreningens positive udvikling. HB er af den opfattelse at EDR vil fremstå 
mere troværdig, ved at referater fra Repræsentantskabets arbejder også offentliggøres. 
Derfor indstiller HB til RM at godkende ændringsforslaget. 

Referat: Ingen indlæg. 
 

Beslutning Vedtaget formulering: 
RM-forretningsorden §1 
Stk. 8. Repræsentantskabet kan om nødvendigt behandle enkelte sager ad 
elektronisk vej. Undtaget herfra er eksklusionssager og behandling af 
vedtægtsændringer. 
En sag skal forelægges repræsentantskabet til elektronisk behandling og afgørelse, 
hvis Hovedbestyrelsen træffer beslutning herom, eller hvis mindst 1/3 af alle 
repræsentantskabets medlemmer skriftligt anmoder Hovedbestyrelsen herom. 
Det er Hovedbestyrelsen ved formanden, der organiserer og gennemfører 
elektronisk sagsbehandling. Det sker ved at sagen inklusive alle relevante bilag 
udsendes til alle repræsentantskabets medlemmer med en høringsfrist på mindst 8 
dage. Herefter afvikles afstemning via elektronisk afstemning med en svarfrist på 
maksimum 8 dage. 
Hvis mindre end halvdelen af RM deltager i en afstemning skal der afholdes en ny og 
gældende afstemning. Når afstemningen er afsluttet, offentliggøres sagen inklusive 
bilag og afstemningsresultatet som referat. 
 
RM-forretningsorden §5 
Stk. 1. Referenten udarbejder referat af møder i repræsentantskabet. Der udsendes 
desuden umiddelbart efter mødets afslutning et kort beslutningsreferat, som 
offentliggøres på EDR’s hjemmesides åbne del. 
Stk. 4. Det færdige og godkendte referat offentliggøres på EDR’s hjemmesides åbne del. 
 
 

Ja 14 Nej  Blank   
 

2021.10 Der opfordres til, at HB snarest nedsætter et udvalg til at støtte 
foreningens medlemmer i forbindelse med ansøgninger om 
antenneopsætninger. 
Forslagsstiller OZ6TW, Torben   Sider: 1 
Bilag: -  
Sags 
fremstilling 

Idéer til udvalgets opgaver: 
- et medlem af HB påtager sig rollen som koordinator, og som samtidig har til opgave at 
fungere som national kontaktperson. 
- det nuværende materiale revideres og opdateres. 
- der efterlyses eksempler på såvel afslag som tilladelser. 
- der oprettes en databank med billedeksempler på eksisterende antenneopsætninger. 
- der udpeges én eller helst flere kontaktpersoner i hver region. 
- efterlysning af medlemmer med juridisk ekspertise indenfor bl.a. byggeregulativer og 
lokalplaner. 
- efterlysning af medlemmer med erfaringer indenfor lobbyisme på såvel kommunale 
(KL) som statslige områder.  
 
Motivering: 
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Afslag af vore medlemmers ansøgninger om opsætning af antenner resulterer alt for 
ofte i et kommunalt automatsvar, som hedder ”NEJ”.  
Denne konsekvente og ofte ikke-forhandlingsbare situation er aldeles uholdbar, og kan 
på sigt betyde en alvorlig svækkelse af vore aktiviteter.  
Radioamatør- og radioamatørsatellittjenesten er tjenester under Energiministeriet, som 
også udsteder tilladelser, men kommunerne fratager os muligheden for at udføre vore 
forsøg.  
For år tilbage fremgik det af byggeregulativet (BR08), at det skrå højdegrænseplan ikke 
gjaldt for radioamatørantenner. Denne passus er forsvundet i BR18, men det fortæller 
alligevel noget om, at det måske kan lade sig gøre at få indført særbehandling omkring 
vores særlige antennebehov. 
 
OZ6TW, 
RM, Syddanmark.  

Referat: OZ6TW Torben: Fortæller om de genvordigheder, der er forbundet med ansøgning om 
opsætning af antenner. Et korps med moralsk støtte. Politikere ved intet om vores 
hobby. Torben læste op af oplæg til et møde i en kommune, hvor amatørerne fik positiv 
indstilling. 
 
OZ6VG Vagn: Synes det er godt at Torben har taget emnet op. Der skal et certifikat til at 
dyrke vores hobby; men ingen umiddelbar ret til opsætning af antenner. De gode 
eksempler skal frem i lyset, Vagn tilbyder sig til at deltage i sådan en gruppe. 
 
OZ1FF Keld: Mener vi skal gøre opmærksom på at vi er en kommunikationstjeneste. 
 
OZ1LWT Jens Ole: Roser OZ6TW Torben for hans hjælp i denne sag. Kommuner bruger 
ofte den undskyldning, at hvis du får lov vil alle andre også have lov. 
 
OZ5WU Michael: HB har inden indsigelsesfristen for ændringer i Bygningsreglement 18 
(BR18) indgivet høringssvar med begrundelse i frekvenslovgivningen at vi er en 
kommunikationstjeneste. 
 
OZ9VA Arne: Mener at OZ6TW Torbens forslag, lige er det et antenneudvalg skal 
arbejde efter. 
 
FM OZ4VW Arne: Der er p.t. kun 2 udover HB, som har sagt ja til at arbejde i et 
antenneudvalg. 
 
OZ6VG Vagn: Melder sig som deltager i Antenneudvalget. 
 
OZ1ETP Lars: Mener at der også skal findes medlemmer uden for denne forsamling. 
 
OZ5WU Michael: HB mener at der skal være medlemmer af Antenneudvalget i alle 
regioner. 
 
OZ3QY Jan: Mener hvis RM stemmer nej, så vil det kunne spænde ben for oprettelse af 
Antenneudvalg. 
 

Beslutning RM vedtager enstemmigt forslaget. 
 

Ja 14 Nej 0 Blank 0  
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2021.11 Incitament til at nye certifikatindehavere melder sig ind i såvel EDR som 
en lokalafdeling. 
Forslagsstiller OZ1RH, Palle   Sider: 1 
Bilag: -  
Sags 
fremstilling 

Alle, der går op til en certifikatprøve, modtager en informationspakke, som udleveres af 
lokalafdelingen eller dem, der afholder prøven. Den nuværende informationspakke 
suppleres med følgende tilbud: Alle nye certifikatindehavere, som ikke tidligere har 
været medlem af EDR, og som melder sig ind i EDR og en lokalafdeling, betaler et samlet 
årskontingent på 300 kr. (af praktiske årsager administreret som indeværende år plus 
næste kalenderår). De 300 kr. betales til EDR, og kontingentbetalingen skal tilmeldes 
Betalingsservice. Det nye medlem modtager OZ på papir, så vedkommende hver anden 
måned bliver gjort opmærksom på EDR's aktiviteter. Som incitament for lokalafdelingen 
betaler EDR derefter 100 kr. til lokalafdelingen. Ordningen skal kun gælde for personer, 
der ikke er eller har været medlem af EDR. 
 
Omkostningerne udgør trykning og udsendelse af OZ, der (afhængig af PostNord 
Danmarks aktuelle rabatsatser) er ca. 20 kr. pr nummer. Ved ca. 9 årlige numre af OZ 
bliver det ca. 180 kr. for hvert nyt medlem. Desuden har EDR udgiften på de 100 kr. til 
lokalafdelingen. Årligt er der omkring 100 nye certifikatholdere, dvs. udgifterne ved 
ordningen vil være ca. 18.000 kr. for OZ og de ca. 10.000 kr., der styrker 
lokalafdelingerne. 
 
Forslaget giver indtægter til EDR i form af næste års kontingentindtægt på ca. 72.000 kr., 
hvis alle fortsætter som medlemmer med OZ på papir, og ca. 36.000 kr. hvis kun 
halvdelen forbliver medlem af EDR. Det ses, at ordningen er omkostningsneutral for 
EDR, hvis blot ca. 1/3 af de nye certifikatholdere betaler fuldt kontingent for det 
efterfølgende år. Herefter giver de nye medlemmer EDR en løbende indtægt i form af 
det årlige kontingent. 
 
Forslaget opfordrer de nye certifikatindehavere til at blive medlem og betale et 
kontingent, der dækker både EDR og lokalafdelingen. Forslaget hindrer ikke, at det nye 
medlem i stedet kan vælge den nuværende ordning med pdf-medlemskab for 100 kr. 
første år. 
 

Referat: OZ1RH Palle: Viser en præsentation som forestiller 3 cirkler som overlapper hinanden 
en smule på midten. Farven er hvid er er alle med certifikat. Grøn EDR-medlemmer. Gul 
medlemmer kun af lokalafdelinger. Jeg har indsendt 4 forslag til at få nogle af de hvide 
og gule til at melde sig ind i EDR. Begrunder sit forslag. 

OZ1CWP Bjarne: Synes overordnet at forslaget er positivt. I Esbjerg afdelingen har de 
den regel at de som ønsker at deltage i certifikat-kurser skal være medlem af Esbjerg 
afdelingen. Håber at der yderligere kunne fås en ”pakke” fra EDR. 

FM OZ4VW Arne: Mener der er for stor administration ved sådan en løsning i forslaget, 
samt at det regnestykke ikke hænger sammen. 

OZ7ABM Finn: Via Teams. Mener at ordningen vender den tunge ende nedad, altså 
bliver for dyr. Det bliver de øvrige medlemmer, der kommet til at ”betale”. 

FM OZ4VW Arne: Da ikke alle kunne høre hvad kassereren sagde fortæller FM. OZ 
koster lige godt og vel 200 kr. Ved OZ1RH Palles forslag kommer der til at mangle ca. 120 
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kr. der så skal hentes hos resten af EDR-medlemmerne. Det kan give 
kontingentstigninger for at lave denne ordning. 

OZ9VA Arne: mener det vil være bedre at udvide 100 kr's kampagnen. Tilbuddet ændres 
til 300 kr. med OZ på papir for det at modtage OZ på papir gavner. 

OZ1RH Palle: Taler for sit forslag. Det er muligt at det første år giver et underskud for 
EDR; men hvis de fortsætter som fuldt betalende næste år giver det overskud, måske 
300 kr. er for lidt - kunne så være 400 kr. 

OZ6VG Vagn: Spørger om det kun er helt nye eller også de med mindst 3 års medlems- 
fravær? Hvad så det efterfølgende år, så stadig samlet kontingent til lokal og EDR? 

OZ7S Sven: Vi skal nok lytte til det kassereren sagde. Det kan hurtigt blive noget 
ustyrligt. Det er et spørgsmål om hvad man får for pengene. 

OZ3QY Jan: EDR kan ikke pålægge lokalafdelingerne et nedsat kontingent.  

OZ1RH Palle: Mener det er princippet, med at en person med et nyt certifikat bliver 
medlem begge steder der tæller. 

OZ6VG Vagn: Efterspurgte svar fra OZ1RH Palle om det kun er helt nye eller også de som 
har være væk en årrække? 

OZ1RH Palle: Det må være rimeligt det også gælder 3 års reglen. 

FM OZ4VW Arne: Mener det giver mere administration og har svært ved at se det virke i 
praksis, uanset om det så skulle blive omkostningsneutralt. 

OZ6VG Vagn: Mener ikke forslaget kan vedtages, da man ikke kan blande sig i 
lokalafdelingernes økonomi. 

OZ1RH Palle: Forsøger med ny pris: Lokalafdelings-kontingent + 300 kr. 

OZ7ABM Finn: Fortæller der kun er 2 afdelinger som får opkrævet kontingent via EDR. 
Tror ikke at der er ret mange som vil i sådan en ordning. 

OZ5WU Michael: Nævner de problemer der tidligere var med at bestyrelser i 
lokalafdelinger skulle være medlem af EDR. Forslaget vil nok kun give yderligere 
problemer. 

OZ1HPS Lars: Tror ikke man får nye til at betale måske 750 kr. 

OZ1FF Kjeld: Fortæller at det tidligere har været fremme og faldt med et brag rundt 
omkring i landet. Det vil kræve en organisationsændring i EDR over mod 
paraplyorganisation for at det kan laves. 

OZ1CWP Bjarne: Mener ikke der kan stemmes ja til det forslag bl.a. fordi flere 
kommuner ikke accepterer det man kalder betinget medlemskab. Ideen i forslaget er 
egentlig god. De lokalafdelinger, som afholder kurser og certifikatprøver skal have 
mulighed for at kunne give en EDR-pakke. 
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FM OZ4VW Arne: Det findes allerede. 

OZ9VA Arne: Hvad er marginal omkostning til trykning og porto for udgivelse af 6 OZ ‘er 
om året? 

FM OZ4VW Arne: Det er lidt svært at svare entydigt på. Vi får lidt flere OZ ‘er leveret 
end der bliver bestilt. Så er der noget med posttakster. Måske kan de første 72 blade 
dækkes af forslaget; men derefter bliver det meget dyrere. Der bliver trykt 1300 og 
udsendt 1175. 

OZ1RH Palle: Er stadig fortaler for at det hele skal betales samlet til EDR. 

FM OZ4VW Arne: Der er nogle, som mener vi har for mange satser. Vi har 42 afdelinger 
med hver deres kontingentsats. Det holder ikke. 

OZ3QY Jan: Det kræver at afdelinger skal indgå i den aftale. Det er ikke sikkert alle 
afdelinger ønsker det. 

OZ7S Sven: Det er ikke kun 42 nye satser; men mange flere. Lokalafdelinger har måske 
også familie og ungdoms kontingenter og lignende. Det drukner i administration. Det går 
simpelthen ikke. Der er måske også problemer med kommunale tilskud. 

Dirigent OZ3MK Mikael: Prøver at få stemt. 

OZ3QY Jan: Det kan man ikke pålægge lokalafdelingerne. 

OZ6VG Vagn: Vi kan også foreslå at forslaget trækkes tilbage. 

OZ1RH Palle: Vi pålægger da ikke lokalafdelingerne noget, de får medlemmerne serveret 

OZ7ABM Finn: Lokalafdelingerne pålægges at opkræve kontingent til EDR. 

OZ1RH Palle: Det er da kun for nye medlemmer. 

OZ5WU Michael: Det er da også galt nok. 

Der gås til afstemning. 

Beslutning Forslaget ikke vedtaget af RM 
 

Ja 2 Nej 12 Blank   
 

2021.12 Incitament til at lokalafdelingernes medlemmer melder sig ind i EDR. 
Forslagsstiller OZ1RH, Palle   Sider: 1 
Bilag: -  
Sags 
fremstilling 

Det foreslås, at lokalafdelingskontingentet genindføres med omvendt fortegn, så EDR 
årligt betaler lokalafdelingerne et beløb på 50 kr. for hvert lokalafdelingsmedlem, der er 
medlem af EDR, således at lokalafdelingerne får en interesse i at deres medlemmer også 
er medlem af EDR.  
 
Begrundelse: 
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EDR's gamle vedtægter beskrev, at en lokalafdeling består af EDR-medlemmer. Dette har 
længe ikke været i overensstemmelse med de reelle forhold. Tidligere skøn for nogle år 
siden antyder, at kun omkring halvdelen af de danske radioamatører er medlem af EDR, 
at halvdelen af EDR's medlemmer er ikke medlem i en lokalafdeling, og at halvdelen af 
lokalafdelingernes medlemmer ikke er medlem af EDR. 
 
Forslaget skaber et incitament til at lokalafdelingerne tilskynder deres medlemmer til at 
melde sig ind i EDR. 
 
Hvis lokalafdelingerne for nærværende har 750 medlemmer, der allerede er medlem af 
EDR, vil ordningen koste EDR 37.000 kr. Hvis hver af de ca. 50 lokalafdelinger blot får 2 af 
sine medlemmer til at melde sig ind i EDR, giver forslaget EDR en kontingentindtægt på 
62.500 - 72.500 kr. afhængigt af, om de nye medlemmer vælger at få OZ elektronisk eller 
på papir. 
 
Forslaget giver EDR flere medlemmer, og dermed indtægter, samtidigt med at 
lokalafdelingerne ser en økonomisk fordel ved, at deres medlemmer bliver medlem af 
EDR. Forslaget giver lokalafdelingerne mulighed for at nedsætte deres kontingent, så det 
samlede kontingent bliver billigere for medlemmerne. 
 

Referat: OZ1RH Palle: Henviser til præsentationens gule cirkel, lokalafdelingsmedlemmer, som 
ikke er medlem af EDR. Hvis vi kunne lokke dem ind i EDR vil det være helt fint. F.eks. at 
EDR betaler 50 kr. pr. EDR-medlem. 

OZ7ABM Finn: Det bliver så de eksisterende medlemmer der kommer til at betale for 
dette forslag. 

OZ1CWP Bjarne: Synes egentlig godt om det forslag. Vil personlig godt betale 50 kr. 
ekstra for at de penge kunne komme tilbage til afdelingens kasse. Syntes det var forkert 
at sætte kontingentet ned tidligere. 

OZ1RH Palle: Det ville ikke være en ”katastrofe” hvis de ca. 750 lokalafdelingsmedlem-
mer som ikke er EDR-medlem melder sig ind – Det ville give ca. 37.000 kr. mere i EDR’s 
kasse. Hvis bare 2 medlemmer fra hver lokalforening melder sig ind i EDR vil det give 
60.000 kr. mere i kassen. 

FM OZ4VW Arne: Hvis de melder sig ind som prøvemedlemmer har jeg svært ved at se 
det regnestykke går op. 

OZ1RH Palle: Vi betaler faktisk negative renter i banken. Det var måske bedre at få 
pengene ud at arbejde ved at lokke flere medlemmer til. 

Der gås til afstemning. 

Beslutning Forslaget ikke vedtaget af RM 
 

Ja 2 Nej 8 Blank 4  
 

2021.13 Incitament til at EDR's medlemmer melder sig ind i en lokalafdeling. 
Forslagsstiller OZ1RH, Palle   Sider: 1 
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Bilag: -  
Sags 
fremstilling 

EDR tilbyder sine medlemmer, der ikke allerede er medlem af en lokalafdeling, at betale 
halvdelen af lokalafdelingskontingentet det første år, dog maksimum 100 kr.  
 
Hvis 750 medlemmer i bedste fald melder sig ind i en lokalafdeling, koster det EDR en 
éngangsudgift på 75.000 kr. Forslaget vil styrke lokalafdelingerne, som får flere 
medlemmer og dermed bedre økonomi. 
 
Forslaget styrker båndene mellem landsforeningen og lokalafdelingerne og viser, 
at landsforeningen mener det alvorligt, når HB/RM udtaler, at EDR ønsker et godt 
forhold til lokalafdelingerne. 
 
 

Referat: OZ1RH Palle: Det går jo rigtig godt. Nu kommer der et forslag som med garanti vil give 
underskud. Jeg foreslår at EDR betaler halvdelen af første års lokalafdelingsmedlemskab 
for nye medlemmer dog maksimalt 100 kr. Dette for at styrke tilknytningen mellem EDR 
og de lokale foreninger. 

OZ7S Sven: Min lille gule seddel siger se foregående: Mere administration og 
indblanding i de lokale foreningers økonomi. 

OZ1CWP Bjarne: Henleder til dobbelt medlemskaber – medlem i flere lokalforeninger. 
Det bliver noget rod. Kunne dog godt tænke mig, at der kunne komme en form for 
gensidigt samarbejde. 

FM OZ4VW Arne: Det eneste jeg kan se, er at de 100 kr. et nyt medlem betaler til EDR 
forsvinder 2 sek. senere. 

OZ6VG Vagn: Det lokale afdelingsarbejde burde afspejle værdien ved et medlemskab. 

Der gås til afstemning. 

Beslutning Forslaget ikke vedtaget af RM 
 

Ja 1 Nej 11 Blank 2  
 

2021.14 Forenklet kontingentopkrævning for lokalafdelingerne og EDR. 
Forslagsstiller OZ1RH, Palle   Sider: 1 
Bilag: -  
Sags 
fremstilling 

Forslaget går ud på at opfordre til at gøre brug af den gældende ordning med, at EDR 
tilbyder at opkræve lokalafdelingskontingentet for de lokalafdelinger, som ønsker det. 
 
EDR har et administrativt apparat til opkrævning af kontingent via Betalingsservice, 
hvilket i dag sker for et par lokalafdelinger.  
 
For kassereren i lokalafdelingen er det en administrativ lettelse. For medlemmerne er 
det en fordel at kunne betale kontingentet automatisk til lokalafdelingen via 
Betalingsservice. For såvel lokalafdelingen som EDR er det en fordel, at medlemmet 
betaler via Betalingsservice, da medlemmet så ikke glemmer at betale kontingentet. Nye 
medlemmer vænnes til fra starten at betale ét kontingent, der dækker både EDR og 
lokalafdelingen. 
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Tilbuddet er frivilligt for lokalafdelingerne. 

Referat: OZ1RH Palle: Der er kun 2 lokalafdelinger som bruger EDR til at opkræve kontingent. Der 
fremhæves Roskilde afdelingen, hvor det bliver gjort via EDR. Man kan i det mindste 
gøre mere opmærksom på at ordningen er der. 

OZ1CWP Bjarne: Jeg er én af dem, som har glemt den løsning; men mener ikke den 
løsning kan bruges. F.eks. familiemedlemsskab – Kan EDR håndtere det? 

FM OZ4VW Arne: NEJ, det kan EDR ikke. Hvis en lokalafdeling skal have glæde af dette 
system, så skal det jo gælde for alle lokalafdelingens medlemmer. Det betyder, at de skal 
oprettes i PBS og det koster. Desuden er det en endnu højere pris hvis et medlem ikke 
benytter PBS. Det IT-system EDR bruger nu skal tilrettes og det koster både tid og penge. 

OZ7S Sven: Min gule seddel fra før. Det dør i administration. 

OZ9VA Arne: Mener ikke det er noget større problem at håndtere lokalt. Opkrævning 
sendes pr e-mail og betaling via bank eller MobilePay. 

Der gås til afstemning. 

OZ1RH Palle trækker forslaget. 
 

Beslutning Forslaget trukket 
 

Ja  Nej  Blank   
 

2021.15 Ændring af vedtægternes § 6 Repræsentantskabet. 
Forslagsstiller OZ8XW, Flemming   Sider: 1 
Bilag: -  
Sags 
fremstilling 

 
Nuværende: 
Stk. 5. Repræsentantskabet afholder 1 ordinært møde om året.  
Stk. 6. Tid og sted for repræsentantskabsmødet meddeles af sekretariatet senest 10 uger 
før mødet. Forslag til behandling skal være sekretariatet i hænde senest 6 uger før 
mødet. Dagsorden skal udsendes senest 2 uger før mødet. Beslutninger kan kun 
vedtages om emner, som har været anført på den udsendte dagsorden. 
 
Teksten foreslås ændret til: 
Stk. 5. Repræsentantskabet afholder 1 ordinært møde om året.  
Stk. 6. Hovedbestyrelsen indkalder til repræsentantskabsmødet på foreningens officielle 
kommunikations platforme (jfr. vedtægternes §10) senest 10 uger før mødet med 
angivelse af tid og sted samt en foreløbig dagsorden.  
Forslag til behandling skal være hovedbestyrelsen i hænde senest 6 uger før mødet. 
Endelig dagsorden skal udsendes senest 2 uger før mødet. Beslutninger kan kun 
vedtages om emner, som har været anført på den udsendte dagsorden. 
 
Begrundelse.  
Tydeliggørelse af hvem, der har ansvaret for indkaldelsen, og hvorledes det skal ske. 
Endvidere sikres, at alle medlemmer af foreningen bliver orienteret om afholdelsen af 
mødet. 
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Læser man vedtægternes § 9 Sekretariatet, kan man få den opfattelse, at sekretariatet 
er kontoret i Odense. Derfor foreslås teksten ændret til betegnelsen hovedbestyrelsen.  
 

Referat: OZ5WU Michael: Da der kom nye vedtægter i 2017, manglede der adresselister på hvor 
man henvender sig. Derfor er der lavet guider til hvor man henvender sig. Der er 2 
muligheder for at henvende sig til Sekretariatet: Til Sekretæren eller kontoret. 

OZ3QY Jan: Bemærker at det ikke altid er nødvendigt at sætte et forslag til afstemning, 
når forslagsstilleren ikke er til stede. 

OZ7S Sven: Siger at alle forslag skal behandles på lige vilkår ifølge vedtægterne. 

OZ9VA Arne: er for forslaget så der kommer en præcisering. Skal det være en guideline 
eller en vedtægtsændring? 

OZ5WU Michael: Fortæller at der er lavet guideline og at der er lavet kalender for både 
lige og ulige år. 

OZ9VA Arne: Er der noget i forslaget som strider mod den udarbejdede guideline? 

FM OZ4VW Arne: ikke som HB ser det. 

OZ6VG Vagn: Der er to ting i forslaget, dels hvem der skal udsende og hvor det skal 
offentliggøres. 

OZ5WU Michael: Det står allerede at det skal være i OZ og på EDR’s hjemmeside. 

OZ1AMK Poul: Forslaget er en vedtægtsændring. 

OZ3QY Jan: Der må ikke være nogen konflikt mellem det medlemmer kan læse i 
vedtægter og guidelines. Vedtægter har fortrinsret for guidelines. 

OZ7S Sven: Jeg synes bestemt vi skal vedtage det her forslag. HB kan jo ændre 
guidelines. 

OZ5WU Michael: Dette forslag præciserer ikke noget. Det er sekretæren, ikke HB der 
gør det. 

OZ1AMK Poul: Der står jo ikke sekretæren men sekretariatet. Hvem er det? 

OZ1FF Kjeld: Jeg synes vi skal stoppe det her ordkløveri. Det fører ikke til noget som 
helst. 

OZ1RH Palle: Det er HB der er ansvarlig, så det skal præciseres og vi skal have dette 
vedtaget. 

OZ1ETP Lars: Hvad er EDR’s officielle platform? Vi har flere i dag. 

FM OZ4VW Arne: Det skal vi ikke klare i dag. Det står også flere steder. 

Der gås til afstemning: 

Beslutning  
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Forslaget opnår ikke 2/3 flertal. Forslaget er ikke vedtaget. 
Ja 6 Nej 5 Blank 2  

 

2021.16 Vedrørende guideline for personalia-meddelelser i EDR. 
Forslagsstiller OZ8XW, Flemming   Sider: 1 
Bilag: -  
Sags 
fremstilling 

HB har d. 18. august 2021 vedtaget guidelines for personalia-meddelelser. 
I et enkelt punkt heri har HB vedtaget at forskelsbehandle medlemmer af EDR, og det 
foreslås derfor at ændre følgende delbestemmelse: 
Nekrologer for radioamatører, der har ydet en større indsats for foreningen (formand, 
mangeårigt bestyrelsesarbejde, mangeårigt udvalgsarbejde, events, hjemmeside, 
publikationer etc.) kan bringes i OZ. 
OZ’s redaktør har den suveræne redaktionelle frihed til at beslutte, om en given 
nekrolog skal publiceres i OZ eller ej. 
OZ’s redaktør orienterer altid på E-mail, anmelder og kontor om sagens udgang 
Der er ikke indsigelsesmulighed over for Formand eller HB i dette spørgsmål. 
 
Jeg foreslår ovenstående ændret til følgende ordlyd: 
Nekrologer for EDR- medlemmer kan bringes i OZ under Silent Key, når indsenderen 
anmoder herom. 
OZ’s redaktør har ret til i samarbejde med indsenderen at forkorte eller ændre teksten 
i en nekrolog.  
 
RM bedes ligeledes overveje, om det virkeligt i en lille forening som EDR er nødvendigt 
at dokumentere et dødsfald med kopi af dødsannonce eller skiftefuldmagt, når der 
indsendes en nekrolog. 
Forfatteren til en nekrolog har vel sjældent adgang dødsannonce (hvis en sådan har 
været bragt) eller til skifterettens papirer. 
 I foreningens over 90-årige historie har man vist aldrig oplevet forsøg på ”svindel” med 
Silent Keys. Hvis foreningen har navn adresse og evt. call på indsenderen, så må det 
være tilstrækkeligt. 
 
De linjer i guidelines, der omhandler dette, foreslås derfor slettet. 
      
Begrundelse: 
Der skal ikke gøres forskel på medlemmerne, og kriterierne for optagelse af nekrologer 
skal ikke være subjektive, men klart beskrevne. 
Med al respekt for OZ’s redaktør, så er det ikke denne, der skal/kan træffe afgørelse om 
en afdød amatør har ydet en tilstrækkelig indsats for EDR til at kunne få sin nekrolog i 
OZ. 
Eksempelvis:  
Et medlem, der i 30 – 40 år har betalt sit kontingent til EDR sammenholdt med et 
medlem der har været medlem i 4 år og arrangeret et par events. Den ene kan komme i 
OZ, den anden ikke - eller hvordan? 
 
Redaktøren er principielt ansat af HB, og ved utilfredshed med redaktørens afgørelse, 
skal ”sagen kunne forelægges” højere myndighed (HB). 
 
Øvrige bemærkninger: 
Der er utvivlsomt flere muligheder for regler omkring Silent Key; men det må være 
sådan, at alle behandles ens. 



 
 

Referent & Sekretariatet Side 39 af 42 Referat RM-møde 2021 final 

 
Nekrologer/mindeord mv. hører hjemme i et medlemsblad.  
Alene af den grund, at der historisk vil eksistere noget ”på tryk”. 
 

Referat: Forslaget behandlet efter forslag 2021.17 da det er mere vidtgående. 
Efter behandlingen af 2021.17 gik forsamlingen direkte til afstemning om 2021.16 
 

Beslutning Forslaget ikke vedtaget af RM 
 

Ja 1 Nej 9 Blank 4  
 

2021.17 Guideline for EDR’s annoncering af Personalia-meddelelser. 
Forslagsstiller OZ7S, Sven   Sider: 1 
Bilag: -  
Sags 
fremstilling 
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Referat: Forslag 2021.16 og Forslag 2021.17 ligner hinanden meget, da 2021.17 er det mest 
vidtgående behandles det før 2021.16. 

 OZ7S Sven: Mener at guideline vedr. Silent Key skal rulles tilbage. Begrundelse er at den 
guideline giver stor administration. Guideline dækker ikke radioamatører uden for EDR. 
Desuden tror jeg redaktører ikke bryder sig om guidelines. 

OZ5WU Michael: Der er en HB-beslutning fra 2017 som er gældende. Guidelines for 
redaktører er udarbejdet på baggrund af redaktørernes input. Den liste som formanden 
oplæste fra, er med baggrund i OZ9QQ Kjelds arbejde med at få fjernet SK fra 
Frekvensregisteret (hos ENS). Den liste sendes kun med call og navn til en medamatør 
som sørger for at udenlandske lister føres ajour. Mht. at stille folk lige har jeg et lille 
ændringsforslag. Det er at den liste der oplæses på RM i november måned bringes 
efterfølgende i OZ februar. 

OZ9VA Arne: Der blev nævnt en HB-beslutning i 2017. Hvad gik den ud på? 

OZ5WU Michael: For at spare sider i OZ, skulle SK udelades og kun lægges på 
hjemmesiden. 

FM OZ4VW Arne: Påpegede at der var 29 SK på den oplæste liste, og det vil tage en del 
plads i kun 6 årlige OZ. Vi har et godt OZ og nye medlemmer skal ikke mødes af 
nekrologer over gamle medlemmer. 

OZ6VG Vagn: Mener den nuværende ordning er i orden, med den alderssammensætning 
kan vi risikere et stort antal SK. 

OZ9VA Arne: Mener at nekrologer godt kan bringes på EDR’s hjemmeside. Men ønsker 
som minimum, en liste én gang årligt i OZ. OZ bliver afleveret til landsarkivet og det har 
noget med historie at gøre. 

FM OZ4VW Arne: Det er vi slet ikke uenige om. 

OZ7S Sven: Mener at, da vi er oppe i årene, er SK noget af det mest læste stof og bør 
derfor komme i OZ, eventuelt i forkortet udgave. Spørger til sag om nekrologer. 

OZ1ETP Lars: Før i tiden var der også lister over nye radioamatører. 

Dirigent OZ3MK Mikael: Det ligger uden for emnet. 

FM OZ4VW Arne: Fortæller om en SK hvor der kom 3 nekrologer, og den nekrolog fra 
afdødes familie blev trykt i OZ. Det medførte at redaktøren blev kritiseret af de 2, som 
også havde skrevet nekrologer. 

OZ5WU Michael: Der skal samtykke fra nye certifikatholdere for at komme på sådan en 
liste pga. GDPR. 

OZ6VG Vagn: Vi skal lige huske på vi er radioamatører og vi skal have det sjovt. 

Der gås til afstemning: 
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Beslutning Forslaget ikke vedtaget af RM 
Ja 1 Nej 9 Blank 4  

 

5. Valg af 2 kritiske revisorer og 1 revisorsuppleant. 
Forslagsstiller HB   Sider: 1 
Bilag: -  
Sags 
fremstilling 

HB foreslår genvalg af de siddende interne revisorer OZ3ZU Viggo og OZ9VA Arne. 
HB foreslår genvalg af revisorsuppleant OZ1ACB Allis. 

Referat: Der blev genvalg med applaus. 
 

Beslutning Genvalgt som interne revisorer OZ3ZU Viggo og OZ9VA Arne. 
Genvalgt som revisorsuppleant OZ1ACB Allis. 

Ja  Nej  Blank   
 

6. Fastsættelse af dato og mødested for næste års repræsentantskabsmøde. 
Forslagsstiller HB   Sider: 1 
Bilag: -  
Sags 
fremstilling 

HB foreslår: d. 19. november 2022 i Odense kl. 10:00 
. 

Referat:  
Beslutning Næste ordinære RM-møde afholdes d. 19. november 2022 i Odense kl. 10:00 
Ja  Nej  Blank   

 

7. Eventuelt. 
Referat: OZ1RH Palle: Opfordrer til at OZ kommer på hjemmesiden samtidig med at det afleveres 

til trykkeriet. 

FM OZ4VW Arne: Synes det skal være den dag hvor OZ afleveres fra trykkeriet. Dette 
fordi der bliver lavet nogle prøvetryk som først skal godkendes. 

OZ7S Sven: Der er også forskel på den PDF der bliver sendt til trykkeriet, da den 
indeholder ekstra informationer trykketeknisk, og den som bliver lagt på hjemmesiden. 

OZ5WU Michael: Det har før været oppe og vende. Den dato trykkeriet afleverer OZ til 
omdeling kendes.   

OZ6VG Vagn: Den PDF-udgave der bliver sendt til trykkeriet, undersøges ikke for om 
links er klikbare. Det sker kun på den PDF-udgave som kommer på hjemmesiden 
umiddelbart inden den bliver uploadet. Mener vi skal holde fast i at OZ først kan ses på 
hjemmesiden den 1. i måneden. 

OZ1ACB Allis: Det vil være mægtig rart at man som RM får en e-mail når OZ er klar til 
download. 

OZ1RH Palle: Påpeger at ændringer på hjemmesiden ikke udløser nyhedsbrev. 



 
 

Referent & Sekretariatet Side 42 af 42 Referat RM-møde 2021 final 

OZ1AMK Poul: Spørger til certifikatliste fra Frekvensregisteret (fra ENS), så man kun 
kommunikerer med certificerede radioamatører. Mangler også en søgefunktion så man 
kan finde ledige kaldesignaler. Er det pga. GDPR? 

FM OZ4VW Arne: Ja det er det. Det er EDR ikke enig i. Der kan være situationer hvor 
bedre søgning vil gavne. Det er lettere i dag at blive udeladt i registret. 

OZ7S Sven: Mener ikke det muligt at finde ud af om man kommunikerer med en u- 
licenseret. Det er heller ikke vores ansvar hvem vi kommunikerer med. 

OZ6VG Vagn: Fortæller at det er muligt at ændre status til at være udeladt, og så 
efterfølgende fortryde, men så får man information om, at, nu er der et nyt call og en ny 
regning samt en e-mail med disse oplysninger. 

OZ1FF Kjeld: Til Poul: Du har måske slået ”pop-up vinduer” fra. 

OZ7S Sven: Sidste gule seddel. Fortæller om fænomenet FLAPSI. Det stammer fra Flapsi 
Hapsi fra ”Time Manager-” tiden. 

OZ6TW Torben: Der er nu fundet nogle personer til antenneudvalg. Så mangler vi bare 
medlemmer til støjudvalg og ungdomsudvalg. 

FM OZ4VW Arne: Der bliver helt officielle udvalg. Der er kontakt til nogen. 

OZ1ETP Lars: Spørger til afdelingskoordinator. 

OZ5WU Michael: Hvis man kigger i HB referaterne, så er der både antenneudvalg og 
støjudvalg med medlemmer. Der mangler bare lidt flere til at deltage. Der kommer også 
en e-mail til RM angående høringssvar til bygningsreglementet. 

OZ7ABM Finn: Mener at der sidder 5 afdelingskoordinatorer, nemlig de HB-medlemmer 
der deler de 5 regioner. 

FM OZ4VW Arne: Der er udpeget HB-medlemmer til de enkelte regioner, som skal tale 
med afdelingerne.  

OZ6VG Vagn: Takker HB og FM for det kæmpe arbejde der bliver gjort for 
medlemmerne og radioamatører i Danmark. Applaus. 

FM OZ4VW Arne: Takker alle for samarbejdet. Tak for mange gode indlæg og 
diskussioner. Tak til HB for samarbejdet og tak til RM for samarbejdet. Håber vi alle ses 
på Klokkestøbervej næste år. Vi har nogle opgaver. Der er nogle regioner der er lidt 
tyndt besat.    Kom godt hjem alle sammen. Alle klapper. 

Note1: Personlige RM udtalelser der er ønsket revideret mht. indhold er: skrevet i kursiv med denne farve. 
Note2: Underskriftblad med dirigents og referents kvitteringer forefindes på EDR’s kontor i Odense. 

    
  Revisions-log Dato  
  Godkendt af dirigent og referent  5. februar 2022  
  Godkendt af Repræsentantskabet 19. februar 2022  
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